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LLIBRES: ENTREVISTA A VICENT PALLARÈS

Les gimnastes del Club Mabel es
penjaren diverses medalles en la
fase autonòmica del Jocs
Esportius de la Comunitat
Valenciana. Noa Ros es va penjar
dos ors i dos plates, María Añó va
pujar al podi per replegar dos ors i
una plata,  i Alba Bautista ho va fer
en dos ocasions per replegar dos
bronzes. També es va estrenar en
aquesta competició, Lucia Daza
que s'està preparant per
aconseguir el seu bitllet per el
campionat d'Espanya en categoria
junior. 

Les tres pupil·les de Manola Belda
viatjaran aquest cap de setmana a
Guadalajara per a realitzar un control
de cara a la Gimnasiada Mundial, que
se celebrarà al Marroc en el mes de
maig, on acudeixen els millors
esportistes de cada país en edat
escolar. Al costat d'elles, també
viatjarà una gimnasta catalana que
entrena en el CAR de Sant Cugat.

A més. aquest cap de setmana,
Noa Ros participarà en la Copa d'Espanya representant
la Comunitat Valenciana al costat de la gimnasta
internacional Polina Berezina. 

Els desitgem a totes molta sort en les
seues pròximes competicions i confiem
que deixaran el pavelló molt alt.

EL CLUB MABEL S'EMPORTA MOLTES MEDALLES DELS JOCS ESPORTIUS

text i foto MANOLA BELDA
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I seguim amb el cha, cha, cha del tren...

El problema de la freqüència de trens es pot
explicar de dues maneres, una és la manera
senzilla i una altra és la manera difícil.
Començarem per la difícil, perquè tots paren
esment a la senzilla. 

Resulta que per a augmentar la freqüència dels
trens fan falta moltes coses: vies, màquines,
personal... i per açò fa falta "money". El diner va en els
pressupostos de les administracions corresponents.
Les administracions corresponents estan dirigides per
partits polítics diferents que es barallen entre ells i es
tiren la culpa els uns als altres (quan estaven dirigides
per un mateix partit tampoc es va solucionar). En
resum, no es posen d'acord, tampoc sembla que els
interesse del tot. Complicada, no?

L'explicació senzilla és que els pobres anem amb
tren i els rics amb cotxe oficial. Que els pobres que
volem un títol (per a treballar), hem d'agafar un tren
per a anar a classe i els rics ni tan sols han d'anar a
classe (no necessiten el tren). Mentrestant, reunions
d'alcaldes, l'efectivitat de les quals es desconeix més
enllà d'una nota de premsa amb finalitats
electoralistes, visites de ministres i fins i tot del
president M., que es converteixen en una broma
pesada (humor negre), amb trens que arriben tard a la

inauguració per a reivindicar l'alta velocitat. I tot junt un
espectacle polític lamentable que als usuaris dels
trens només els serveix per a passar l'estona mentre
esperen en l'andana de l'estació el pròxim tren que
tardarà, possiblement, dues hores més a passar. Molt
cha cha cha però poc chu chu chu. Què volen que  els
diguem...
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La jornada es tancava
amb la victòria del primer
equip, davant el Tavernes
Blanques, en la fase
d'ascens a la Lliga
Espanyola de Bàsquet per
un ajustat 76-71. En els
altres partits va haver-hi
una mica de tot.

Sènior Preferent: DM Autos
Barrio del Cristo 65, C.B.
Benicarló B 56 

Partit molt igualat des de
principi a fi amb alternança en
el marcador. Malgrat les
baixes per lesió de diversos
jugadors, l'equip va saber
fefer-se de les adversitats i jugà un dels millors partit
contra un equip de la taula alta de la lliga. Destacar que
en el minut quatre de l'últim període s'estava guanyant
d'un punt, però 3 triples seguits de l'equip local en els
dos últims minuts va impedir no poder donar la
campanada.

Cadet 2ª zonal: C.B. Benicarló B 47, l'Alcora B.C. 7 
Partit sense tràmit... De seguida es va posar l'equip

amb un avantatge còmode que va permetre fer algunes
proves per a futurs partits. I donar minuts a tots els
jugadors. 

Aleví 1ª zonal: C.B. Benicarló B 65, C.B. Onda 25 
Bona victòria contra un dels equips que va

aconseguir guanyar en el partit d'anada. Primer quart
bastant igualat, amb alternances en el marcador (12-7).
El segon quart va ser, possiblement, el millor disputada
en el partit. Amb bones defenses, ràpids contraatacs i
molt encertats en el tir de 3, amb un parcial de 20-2 que
donava un gran avantatge en el marcador. El tercer
quart va servir per a aguantar l'avantatge, i anar al
descans amb 27 punts a dalt. El quart període va ser
amb intensitat i ràpides transicions, que va col·locar
avantatge de 40 en el marcador.

Aleví 1ª zonal: C.B. Benicarló B 51, Mar Blau Port de
Sagunt 63

Derrota davant el primer classificat de la lliga que, a
més, està invicte fins al moment. Es venia de jugar els
partits anteriors molt bé, i era un bon moment per a
ratificar el bon estat de forma. 

Eixida concentrada, amb un 7-2 de parcial. Després
d'un temps mort, els visitants van reaccionar i van
aconseguir reduir distàncies, aconseguint empatar el
partit al final del primer quart (11-11). Movent bé la pilota
i fent bones defenses, es va guanyar el segon quart. El

tercer va ser un intercanvi de cistelles que, aquesta
vegada, va afavorir al Port Sagunt. 

El quart període va ser una tònica de la primera part,
amb moltes alternances en el marcador (8-10 quart
període). El Port Sagunt defensava molt bé i amb un
parcial de 0-8, els locals es van enfonsar, van baixar els
braços i Port Sagunt va aprofitar per a augmentar el seu
avantatge en el marcador a 16 punts. Un últim esforç,
per a reduir una mica l'avantatge en el marcador, però
no va ser suficient.

Pròxima jornada últim partit de lliga contra el tercer
classificat, que, en cas de guanyar-ho, s'acabaria la lliga
segons.

Pre benjamins
El diumenge tenia lloc a Amposta l'última de les

"trobades", en les quals van participar els pre
benjamins. 

Els més xicotets han pogut gaudir, una vegada més,
de bon bàsquet, guanyant els dos partits que han jugat. 

LA JORNADA DELS EQUIPS DEL CLUB BÀSQUET BENICARLÓ

text i foto CB BENICARLÓ

Molt cha cha cha però poc chu
chu chu, que volen que els
diga...
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Diumenge passat ens jugàvem molt. Com ja vaig
avançar la setmana passada a aquesta mateixa
pàgina, només ens valia la victòria. Qualsevol
resultat que no hagués estat aquest no ens valia per
a res. A més amés jugàvem contra el penúltim
classificat al que ja havíem beneficiat la primera
volta amb una contundent derrota dels nostres per
tres a un. Cal recordar que el Xirivella, quan vam
anar a jugar al seu camp, tenia zero punts a la
classificació. Tots
esperàvem una victòria i
ens vam quedar prou
despagats amb aquest
resultat. 

Diumenge passat els el
vàrem tornar. Però que
ningú penso que va ser un
camí de roses. La primera
vegada que van arribar a
porta ens van marcar gol.
La primera. La segona
vegada van estar a punt de
marcar-nos el segon gol.
Per sort, ens vam refer i, al
darrer minut d ela primera
part ja li havíem pegat la
volta al marcador. Com
hagueren dit els cronistes
futbolístics de la capital de
les espanyes, en rebre el
primer gol “toca
remontada”, i per a
canalitzar l’energia
necessària per a
aconseguir aquesta fita, “el
Benicarló tiró de casta”.
Què volen que els diga,
estimats lectors? A mi totes
aquestes expressions em
fan molta gràcia i marquen una important distància entre
nosaltres i la Meseta. 

La segona part, amb el marcador a favor nostre, vam
saber mantenir el resultat i fins i tot augmentar una mica
la diferència en marcar el tercer gol, també conegut com
el gol de la tranquil·litat, que va fer més plàcida tota
l’estona que va durar la segona part. He de dir que lo
partit no va tindre més història, i quan l’àrbitre v
assenyalar la seua fi, tots ens vam quedar més tranquils
que contents perquè, pràcticament, asseguràvem la
permanència a la categoria. Ara ens trobem a dotze

punts de la setzena posició, que és l’últim que baixaria.
Realment baixen tres de cada grup, i el pitjor quart per
la cua dels quatre grups. Però es veu que hi ha un equip
al grup quart de la preferent, que és el Calp, que ja ha
comés dues incompareixences i, per tant, queda fora de
la competició. Amb aquesta premissa, eixe quart pitjor li
quedaria adjudicat al Calp, amb la qual cosa només
baixarien els tres últims. Per cert, que es veu que el
Calp, va començar la lliga amb aspiracions de lluitar per
la promoció, i ara es troba prop de la seua desaparició.
La veritat és que llegir tot el que ha passat aquest equip
al llarg de la temporada donaria per a una novel·la de
terror. Quatre entrenadors, el primer no va arribar a
començar la temporada, una batuda i detenció de

president i membres de la
directiva per una
presumpta trama
d’immigració il·legal. Un
desastre.

A destacar que aquesta
jornada s’han donat algun
resultat prou curiós, com
ara la victòria de l’Alcalà,
quinzè classificat, al camp
de l’Almenara, sisè
classificat, per un
contundent zero a quatre.
Dic que és un resulta prou
particular perquè
l’Almenara va demostrar al
nostre camp que te un
equip prou solvent, i l’equip
gaspatxer no sembla que
tinga tan gran plantilla com
per a encolomar-li quatre
gols a domicili a aquest
equip. Però com diu una de
les frases tòpiques del
futbol, “no hay enemigo
pequeño”.

Aquest diumenge, o siga
demà, a partir de les dotze
del migdia, juguem al camp

del Puçol, quart classificat i amb vint-i-dos punts més
que nosaltres. S’ha de reconèixer que la victòria dels
nostres està una mica complicada i que. La veritat, ni lo
papa ni jo confiem en treure res de positiu d’aquest
desplaçament. Per això, i aprofitant que la Margot
aquesta setmana se n’ha anat a Saragossa perquè diu
que hi ha una fira de ramaders molt important, lo papa i
jo farem una visita nocturna a les nostres amigues de la
zona, que darrerament les tenim molt abandonades.

Aquesta setmana ja he escrit prou. No tinc més
forces. La setmana que ve, més. 

TRES PUNTS D’OR

text VICENT T. PERIS Carxofa: el nostre
reconeixement, en forma
de carxofa benicarlanda,
a la Union Ciclista de

Benicarló per la seua trajectòria al llarg de tants
anys oferint-nos la ronda Ciclista al Maestrat.
Enguany, ja ho han explicat ells, no hi haurà
Ronda per diversos motius, i això ens entristeix
perquè estem veient que cada vegada més,
esdeveniments locals van passant a millor vida
per la gran quantitat de traves i poc suport que
reben. Les administracions s'ho haurien de fer
mirar. Sembla que si no és tot Fórmula 1, Moto
GP, Copa Amèrica, World tour,... on és mouen
grapats ingents de diners, amb els
Urdangarins, Matas, Camps, ... de torn, no hi
ha possibilitat de fer res. Gràcies ciclisme
amateur.

CARXOFA i PANISSOLA

CONTACTA AMB  “LA VEU DE BENICARLÓ” twitter: @Elstafaners  mail: veubenicarlo@gmail.com
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EL TEMA ESPORTS

L'alcaldessa de Benicarló, Xaro Miralles, ha
participat en la reunió amb els alcaldes dels
municipis valencians afectats per la falta
d'inversions en les línies de Rodalies. Durant la
trobada, ha demanat al Govern d'Espanya que faça
front als compromisos anunciats d'inversió i
d'augment de l'oferta de trens. «Des de fa anys, les
comarques del nord de la província de Castelló
patim una situació d'abandó greu en l'àmbit de les
comunicacions i ja és l'hora que el Govern
d'Espanya faça front als compromisos anunciats».
Així va començar l'alcaldessa de Benicarló la seua
intervenció en la reunió d'alcaldes de municipis
afectats per la falta d'inversions en les línies de
Rodalies, una convocatòria realitzada per la
Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i
Vertebració del Territori que ha reunit a nombrosos
representants de municipis que reclamen millores
en el servei de Rodalies.

LA SITUACIÓ ACTUAL
En l'actualitat, en direcció València hi ha quatre

Regionals diaris. Dos d'ells parteixen de l'estació al
matí, un al migdia i un altre, a la vesprada. Sis Talgos
circulen diàriament en la mateixa direcció. En sentit
contrari, els usuaris disposen també de quatre
Regionals i sis Talgos. El preu mitjà d'un Regional és
de 12 euros, mentre que el Talgo ascendeix a prop de
19 euros si es compra el bitllet d'anada i tornada.

El ministre de Foment, Íñigo de la Serna (PP),
anunciava el passat mes de desembre que Renfe
augmentarà en 2018 l'oferta de trens de rodalies entre
Castelló de la Plana i Vinarós. El Consell de Ministres
va aprovar el nou llistat de trens denominats
d'obligació de servei públic (OSP), açò és, tots els de
Rodalies i Mitja Distància. En aqueix marc, es va
presentar un nou Pla de Rodalies per a la Comunitat
Valenciana després de convertir-se en paper mullat
l'anterior projecte presentat l'any 2010 pel seu
antecessor en el càrrec, José Blanco (PSOE), al costat
de l'expresident Francisco Camps (PP).

Vuit anys després de presentar un projecte
pressupostat en 3.400 milions d'euros del que no s'ha
executat pràcticament cap actuació, De la Serna va
anunciar un nou pla que inclourà 45 actuacions amb
una inversió global d'1.436 milions d'euros (un 58%
menys que l'anterior) entre el present any (algunes ja
estan en marxa). El Ministeri de Foment destinarà més
de 7,7 milions d'euros anuals al finançament d'aquests
serveis.

D'aquesta manera, Renfe triplicarà la seua oferta
fins a Vinaròs, comptarà amb dotze trens diaris,
enfront dels quatre actuals, la qual cosa s'espera
beneficie a unes 750.000 persones. Els serveis de

Rodalies i Mitja Distància de Renfe tenen consideració
de servei públic perquè no són rendibles
econòmicament, però sí socialment. Per açò, el
Govern els manté per interès públic, açò és, perquè
garanteixen la vertebració del país, la mobilitat dels
ciutadans i la connexió de determinats territoris. Per a
açò, l'Executiu, a través del corresponent contracte,
encomana l'explotació dels Rodalies i regionals a
Renfe, a canvi de donar-li una aportació per a cobrir el
dèficit d'explotació que generen. Ara, amb els
pressupostos de l’estat a la mà, tot ha quedat en paper
mullat. 

LES REIVINDICACIONS
Miralles, que va ser una de les cinc autoritats

municipals que ha intervingut en l'acte, al costat del
director general d'Obres Públiques, Transport i
Mobilitat, Carlos Domingo, ha constatat que
«actualment, l'oferta de trens en les estacions de
Vinaròs, Benicarló-Peníscola i Alcalà de Xivert és de
quatre regionals diaris per sentit. Una oferta totalment
insuficient que genera constantment problemes als
usuaris, ja siguen treballadors, turistes o persones
malaltes, i que té el seu punt de màxima gravetat
durant els caps de setmana, quan els estudiants
necessiten desplaçar-se a les capitals on es troben els
centres universitaris», va assegurar l'alcaldessa.

Per açò, Xaro Miralles ha demanat que «es
materialitzen les promeses del Govern i s'establisca un
augment substancial de les freqüències horàries en els
trens de la línia Castelló-Vinaròs». L'alcaldessa ha
exigit «trens de rodalies que donen servei cada dues
hores entre els municipis de la comarca i les diferents
capitals administratives» i que «es faça efectiva la
inversió d'1.437 milions d'euros en 9 anys que va
prometre el Govern», en referència al Pla de Rodalies
de la Comunitat Valenciana que va anunciar fa uns
mesos el Ministeri de Foment. Segons dades de la
Generalitat Valenciana, els trens de rodalies de la
Comunitat Valenciana donen servei a 3,6 milions de
valencians i valencianes (2 de cada 3 ciutadans) i
registren un total de 37 milions de viatges l'any.

CONTINUA EN PAPER MULLAT L'AUGMENT DELS TRENS DE RODALIES

textREDACCIÓ

La Regidoria d'Esports organitza
activitats lúdiques adreçades als més
menuts relacionades amb la natació, la
vela i el bàsquet. Paral·lelament, s'estan
disputant les competicions de final de
curs de la campanya d'Esport Escolar.

El Regidor d'Esports, Carlos Flos,
juntament amb el president del Club de
Vela, Axel Kersting, i la representant del
Club Natació Benicarló, Lucía Vicente, ha
informat del desenvolupament de la
campanya d'Esport Escolar i ha presentat
les activitats esportives de caire lúdic que
s'estant preparant per a les properes
setmanes. Flos ha afirmat que «l'objectiu
de l'esport escolar és que fora de l'horari
lectiu es continue amb la part formativa,
educativa i inclusiva dels xiquets».
«L'esport és salut, passar-s'ho bé, agafar
hàbits saludables i, sobretot, jugar», ha
remarcat el regidor d'Esports.

Així, el passat cap de setmana es va
disputar a Benicarló la primera jornada de
la fase provincial de futbol sala en
categories aleví i infantil, que finalitzarà
aquest cap de setmana amb la segona i
última jornada. A banda, fruit de la
col·laboració entre la Regidoria d'Esports i
els clubs locals, s'han organitzat activitats
esportives per a les properes setmanes,
amb l'objectiu d'iniciar els xiquets i xiquetes als diferents
esports, de fomentar valors a través de l'esport i de
conciliar la vida familiar i laboral.

En aquest sentit, des del 3 d'abril al 22 de juny s'han

organitzat les jornades de Vela a l'Escola, un programa
que s'ofereix als departaments d'Educació Física dels
centres escolars i que té com a objectiu la iniciació a les
activitats nàutiques de tots els escolars de primaria i
secundaria. Aquestes jornades es repetiran del 3 de
setembre fins al 15 de desembre.

Respecte de les jornades de natació escolar, estan
programades per al 22 d'abril (dirigides a escolars
d'entre 8 i 9 anys) i per al 13 de maig (dirigides a
escolars d'entre 6 i 7 anys). Les activitats consisteixen
en jocs d'iniciació a la natació, en la qual participen
alumnes dels centres escolars de Benicarló i de la
comarca que estiguen inscrits als cursos de piscina, els
inscrits en les categories més menudes del Club
Natació Benicarló i els inscrits a les activitats del
programa Esport Escolar de natació.

A més, encara que no hi ha data confirmada, el mes
de juny tindrà lloc un torneig de bàsquet 3x3. Per
finalitzar el curs esportiu escolar, l'acte de cloenda de
l'Esport Escolar tindrà lloc el 2 de juny.

RECTA FINAL DEL CURS ESPORTIU AMB UNA AGENDA CARREGADA D'ACTIVITATS

text i foto REDACCIÓ
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ESPORTS LOCAL

La Unió Ciclista Benicarló ha remès un comunicat
en el qual indica que enguany no se celebrarà la
Ronda Ciclista al Maestrat.

L'elevat cost, la falta de patrocinadors i en menor
grau, però també important, la gran quantitat de tràmits
burocràtics i permisos necessaris per a organitzar
aquest tipus d'esdeveniments, han fet desistir la Unión
Ciclista Benicarló d'organitzar aquesta prova, que
durant 44 edicions va discórrer per carreteres de la
província. Una de les cites obligades de molts
afeccionats, des que l'any 1972 se celebrara la primera
edició amb dues etapes: Benicarló-L'Avella (Catí) i
Vallibana-Benicarló. Al llarg d'aquest quasi mig segle,
només en dues ocasions, es va deixar de celebrar, per
la qual cosa aquesta serà la tercera, i amb quasi
seguretat la definitiva.

CICLISME: ENGUANY NO SE CELEBRARÀ LA RONDA CICLISTA AL MAESTRAT

text BENICARLÓ AL DIA

El passat diumenge 15 d'abril, a les 10 del matí,
amb eixida i meta a la Plaça de la Constitució es va
celebrar a Benicarló la Volta a peu per la Igualtat
amb un recorregut de 5.000 metres, una
reivindicativa caminada que enguany arriba a la
cinquena edició i que dóna fi al conjunt d'activitats
programades per l'Ajuntament al voltant del Dia
Internacional de la Dona.

La caminada, que fins ara es coneixia com a Volta a
peu de la Dona, pretén reivindicar tant la igualtat com
els hàbits saludables, i en la qual van prendre l'eixida
més de mil persones. La Policia Local, Protecció Civil i
Creu Roja es van encarregar de la seguretat.

MÉS DE MIL PERSONES VAN PARTICIPAR EN LA VOLTA AL PEU PER LA IGUALTAT

text i foto VICENT FERRER

Amb l’objectiu principal de millorar el trànsit i la
seguretat vial, la Brigada d’Obres i Serveis està
treballant en la construcció d’un illot a
l’encreuament entre el camí de Sant Gregori i el
camí del Marge dels Frares. L’actuació correspon a
una reivindicació dels veïns de la zona.

Els operaris de la Brigada d’Obres i Serveis estan
realitzant treball de condicionament a l’illot que es
troba en front de l’ermita de Sant Gregori. En concret,
els treballs consisteixen a redistribuir l’illot existent per
reorientar el trànsit i evitar que els vehicles superen la
velocitat permesa en aquest tram. El regidor de
Seguretat, Ximo Bueno, ha reconegut que «l’última
finalitat de les actuacions és garantir la seguretat tant
dels conductors com dels vianants». Bueno també ha
avançat que «una vegada finalitzen aquestes obres,
està previst realitzar un carril bici per la ratlla del terme
fins Peníscola».

Per la seu part, el regidor de Serveis Públics, Ilde
Añó, ha detallat el conjunt d’actuacions que s'estan
duent a terme i ha afirmat que «la idea és que les
obres estiguen finalitzades en els pròxims dies, a punt
per a la festa de Sant Gregori». El regidor també ha
volgut agrair que «gran part de les actuacions es

poden dur a terme gràcies als treballadors dels
programes d’ocupació que han ampliat la plantilla de la
Brigada Municipal».

Pel que fa a les actuacions al voltant de Sant
Gregori, a banda de condicionar l’illot, els operaris
també estan pintant els passos de vianants i les línies
delimitadores del nou illot, a més d’ampliar les voreres
al voltant de l’illot. Per tal de complir amb la normativa,
també s’han instal·lat diversos fanals que seran els
encarregats d’il·luminar la zona.

A banda, per tal d’aprofitar les actuacions, també
s’ha ampliat la base del xiprer monumental que es
troba dins de l’illot per tal de què puga recollir més
aigua de pluja.

LA BRIGADA CONDICIONA L'ENTORN DE L’ERMITA DE SANT GREGORI

textAB

L'alcaldessa de Benicarló i el regidor
d'Agricultura han visitat la ciutat italiana de
Ladispoli en el marc de la 68 Sagra del Carciofo
Romanesco. La visita ha servit per a reforçar
l'agermanament i per establir les bases de futurs
intercanvis d'experiències, tant a nivell esportiu
com social o cultural.

La visita de l'alcaldessa de Benicarló, Xaro Miralles,
i del regidor d'Agricultura, Domingo Roca, a Ladispoli
ha reactivat la relació entre les dos ciutats unides per
un denominador comú: la carxofa. L'alcaldessa ha
subratllat que «el fet d'assistir als actes centrals de la
68 Sagra del Carciofo Romanesco ens ha permés
promoure els llaços d'unió entre Benicarló i Ladispoli i
assegurar una millor cooperació entre les dos ciutats».

En aquest sentit, Miralles ha anunciat que
«reforçarem el desenvolupament conjunt de projectes
econòmics, socials, culturals i esportius, tal i com han
fet recentment els membres del Club d'Atletisme Baix
Maestrat», en referència a l'assistència de diversos
esportistes del Club a una cursa organitzada
recentment a Ladispoli.

L'alcaldessa també ha destacat que «hem iniciat els
contactes per a promoure la relació entre el Centre
Ocupacional El Maestrat de Benicarló i un centre
ocupacional de Ladispoli, que podria desembocar en
projectes socials de gran interés per als dos centres».

Aprofitant la recepció oficial a la delegació de
Benicarló, Xaro Miralles va lliurar a l'alcalde de
Ladispoli, Alessandro Grando, una reproducció del
cartell de la XXV Festa de la Carxofa, obra de l'artista
valencià Manuel Boix, i va convidar a l'alcalde a assistir
als actes centrals de la propera edició de la Festa de la
Carxofa de Benicarló, que tindran lloc a finals de gener
de 2019.

BENICARLÓ REACTIVA LA RELACIÓ AMB LADISPOLI

textAB
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Els familiars d'usuaris del Centre Geriàtric de
Benicarló han demanat que s'augmente el personal
que atén als residents. Així ho han fet saber a través
d'un comunicat, arran de les últimes notícies que
han saltat sobre la situació en la qual es troba el
personal del centre. En aquest sentit, han manifestat
que “volem deixar constància de la millora en el
servei que s'ha produït en els últims mesos gràcies
a l'excel·lent professionalitat de tots i totes els
treballadors i treballadores del centre”. Així,
sostenen que “només podem tenir paraules
d'agraïment per a totes les persones que estan a
cura dels nostres familiars i sabem que fan i faran
tot el possible perquè estiguen molt atesos”.

No obstant açò, puntualitzen, “som conscients que
l'augment d'usuaris amb un grau elevat de dependència,

entre altres factors, fa que siga necessari l'augment de
personal al centre, fet que venim denunciant des de fa
molt temps”. És per ells que han sol·licitat als
organismes corresponents “que atenguen aquesta
reivindicació que anirà en benefici dels nostres majors,
dels usuaris actuals i dels futurs”. 

Recentment, els treballadors del centre geriàtric van
denunciar públicament la falta de personal en el centre.
A més, van sostenir que “aquesta situació ha vingut
empitjorant des de l'arribada de la nova direcció al
Centre geriàtric, ja que les formes d'implantar nous
horaris i plannings de treball de forma autoritària sense
cap tipus de negociació ni informació ni al Comitè
d'empresa ni als treballadors i amb mentides en els
Consell de Centres i Direcció”. Per part de la regidora
delegada de l'àrea, Filo Agut, es va assenyalar que les
noves mesures venien imposades per conselleria, arran
d'una inspecció que es va realitzar en el geriàtric. 

DEMANEN L'AUGMENT DE PERSONAL EN EL GERIÀTRIC DE BENICARLÓ

text NATÀLIA SANZ

El cantautor i productor
musical de Cardedeu
(Barcelona), Roger Canals
(Roigé), s’ha endut el primer
premi del Concurs de
Cantautors amb la Veu Petita,
guardonat amb 600€. Roigé hi
va participar amb les seues
cançons «Una vaga indefinida»
i «Nil afro blau». La primera va
ser composta i enregistrada
expressament per participar al
concurs de cantautors
organitzat pel Petit Festival; i la
segona, és dedicada al seu fill
nascut a Etiòpia. Roger Canals
fa cinc anys que està immers
en la producció del seu projecte «Roigé» i
actualment està treballant en la producció del seu
segon disc, després d’haver publicat
«Paracaigudes» al gener de 2016.

El segon premi, guardonat amb 500€, ha estat per
una altra cantautora barcelonina, en aquest cas de la
joveníssima Sandra Bautista, de Martorelles. Amb
només 22 anys, hi va participar amb les seues
cançons «La igualtat és la victòria» i «La casa de les
mil olors». Aquesta segona cançó dóna nom al seu
primer treball, publicat el 2017, un recull de músiques
senzilles i emotives que beuen de la bossa nova, el
tumbao, el pop i el folk; i de lletres intimistes i
properes.

Xiomara Abello ha sigut la guanyadora del Premi
del Públic, al qual enguany només optaven les
cançons inèdites, no publicades ni comercialitzades
amb anterioritat. Xiomara, de Santa Magdalena de
Polpís i de 29 anys, va presentar les seues cançons
«Pena, aigua, aire» i «Dia de neteja» i va ser una de
les tres participants més votades pel públic, que
finalment ha estat reconeguda com a guanyadora
d’aquest premi pel jurat. Aquest premi és guardonat
amb cinc sessions de gravació a «El Tercero
Studios». Els tres guanyadors del Concurs de
Cantautors amb la Veu Petita actuaran a Benicarló
durant l’estiu en una jornada musical organitzada per
l’Ajuntament de la ciutat en una data encara per
concretar.

un bohemi, i s’ho pensava molt poc per a marxar de
casa i estar llarguíssimes temporades fora, de gira o
visitant països com Itàlia o el nord d’Àfrica. I tot i que
les biografies de Tàrrega el santifiquen, el que faig és
humanitzar-lo, i en aquest procés d’humanització,
penso que pesen molt els patiments de la dona, i per
tant el que faig en la novel·la és posar-me dins del
personatge i expressar aquests patiments, aquestes
malfiances i aquestes privacions.

Els diàlegs i els monòlegs interiors són,
bàsicament, els dos recursos que utilitzes per a
redactar la novel·la. Quin et va donar més
dificultats?

Cap dels dos em va oferir grans dificultats. Això és
el resultat de molts anys de pràctica dedicat a
l’escriptura. De fet jo considero que és més dificultat
la veu d’un narrador extern, perquè això t’obliga a
mirar-t’ho des de fora i de vegades a visitar els llocs.
Per exemple, en un moment de la novel·la es parla de
l’estació de França i parla d’un gran rellotge que hi ha
al vestíbul, això per a constatar-ho t’obliga a fer el
viatge a Barcelona, visitar el lloc, observar-lo, prendre
notes, per a després escriure una simple frase de
poques paraules. Però quan t’expresses des de dins
d’un personatge, t’és molt més fàcil si tens la
capacitat de disfressar-te d’aquest personatge,
posar-te a dins i expressar-te des del seu interior. És
allò que diu Flaubert, madame Bovary sóc jo.

ROIGÉ GUANYA EL CONCURS DE CANTAUTORS AMB LA VEU PETITA

text PETIT FESTIVAL

Les Associacions Judicials i de Fiscals van
convocar a principis de mes acciones de protesta
per a reivindicar tot un seguit de mesures que
servisquen per a reforçar la independència judicial i
impulsen la modernització de l'administració de
Justícia. Els jutges i els fiscals van protagonitzar
concentracions en les seus judicials de tota
Espanya i ara són els advocats de tot el país els que
se sumen als més de tres milers de jutges i
magistrats que van elevar la seua veu. La jornada
triada en aquesta ocasió és el pròxim 19 d'abril, dia
en el qual els lletrats castellonencs també es
donaran cita a les portes de la Ciutat del Justícia de
Castelló per a mobilitzar-se en defensa de la
Justícia i la Professió d'Advocat.

Entre els lletrats que es congregaran a la Ciutat de la
Justícia de Castelló figuren els lletrats que serveixen a
la justícia gratuïta en la nostra província, és a dir els
advocats d'ofici. Aquest col·lectiu, que des de fa unes
setmanes està alçant la seua veu per a reivindicar
l'actualització dels barems a la Comunitat Valenciana,
urgeix que el Consell abone els imports salarials de
l'últim trimestre de 2017. «A dia d'avui, és a dir quasi a
mitjans del mes d'abril, ens deuen un semestre sencer,
mig any en el qual nosaltres financem la justícia
gratuïta», expliquen indignats representants d'aquest
col·lectiu que relaten els grans esforços que han de fer
assumint casos pels quials cobren molts mesos més
tard. «En altres autonomies els advocats d'ofici cobren
al mes. Nosaltres entenem i acceptaríem un pagament
cada dos mesos, com així s'havia plantejat, però no

suportem que se'ns dega mig any de salari», indiquen
lletrats d'ofici de la província de Castelló, que s'han
reunit amb la direcció territorial de la Conselleria de
Justícia per a trobar una solució a estos problemes.

Així mateix, els advocats d'ofici insisteixen en la
urgència de modificar els barems i incloure en ells,
treballs que no es contemplen, així com actualitzar l'IPC
i recuperar els valors d'abans de la crisi. D'igual forma,
també apunten a les guàrdies, uns serveis en els quals
aposten per eliminar la ràtio, establir valor únic per a
totes les guàrdies (mínim de 150 euros) en les 24 hores
de servei. Unes altres de les reivindicacions dels lletrats
d'ofici se centren a posar de relleu el benefici de la
justícia gratuïta. En aquest sentit els lletrats insisteixen
en l'esbrinament patrimonial i laboral exhaustiva, així
com en l'agilitat en la resolució de concessió o
denegació i en la necessitat d'eliminar la sol·licitud del
benefici a través del lletrat de guàrdia. Finalment, els
advocats aposten per “l'abonament taló” davant la
necessitat de simplificar la justificació per part dels
lletrats i eliminar el “segell taló” i el límit de tres anys. El
Col·legi d'Advocats de Castelló ha anunciat que la
capital de la Plana acollirà durant els pròxims dies 4 i 5
de maig la primera edició del Congrés de l'Advocacia
Jove Valenciana, una cita que se centrarà en el dret
bancari i del consumidor.«Recentment l'advocacia jove
valenciana ha reactivat, després de molts anys
d'inactivitat, la Federació Valenciana d'Advocacia Jove i
els membres de les agrupacions de joves advocats de
Castelló, València, Sueca, Alzira, Alcoi, Alacant i Elx
volen donar a conèixer la nova federació, amb la
celebració d'aquest primer congrés», precisen des de
l'òrgan col·legial.

LA MODERNITZACIÓ DE L'ADMINISTRACIÓ DE JUSTÍCIA

text NATÀLIA SANZ

ve de la pàgina anterior
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Vicent Pallarès va guanyar amb Les llàgrimes
d’Orfeu (Editorial 3 i 4) el premi Andròmina dels
premis Octubre 2017. Aquesta novel·la és una
biografia novel·lada del gran guitarrista
Francesc Tàrrega. Sobre el seu contingut hem
conversat amb l’autor. 

Tu has guanyat molts premis, però aquest té
una significació especial?

Té un significat especial per dos motius. Un,
perquè per qüestions que no venen al cas, vaig
estar uns anys una mica desconnectat de
l’escriptura, i deia mig en broma, però mig
seriosament també, que estava en estat
d’excedència, i aquest premi ha servit per a
recarregar-me les piles i reincorporar-me. I d’una
altra banda, tothom sap que és un dels premis més
emblemàtics d’ací del País Valencià.

Tinc entès que l’origen de la novel·la va ser
un encàrrec que et van fer de Canal 9, fa uns
anys, per a una sèrie que es deia Valencians que
fan història. És així?

En efecte. Em van encarregar el guió de Tàrrega
i em vaig documentar àmpliament. L’episodi era
breu, de 25 minuts, i em va sobrar molta
documentació de la que havia arreplegat. Però a
més, després de llegir moltes biografies de Tàrrega,
el personatge em va arribar, em vaig enamora d’ell
i vaig pensar que tenia prou material per a una
novel·la i és el que he fet.

Dius que el personatge et va enamorar.
Durant els mesos que has estat redactant la
novel·la, ¿quina relació has tingut amb
Francesc Tàrrega?

És com si et posessis dins del personatge i
intentares viure d’alguna manera les seues
experiències.

Una cosa que m’ha cridat l’atenció és que
Francesc Tàrrega es va relacionar amb grans
figures del poder i de la cultura del moment,
però mai no va tindre una bona posició
econòmica, sinó tot el contrari.

Això és la prova que no feia servir les influències
i no s’apuntava a les portes giratòries, que ara estan
tant de moda. D’una banda sentia la necessitat de
pujar la família, però d’altra no va tenir mai un afany

desmesurat de guanyar diners, i bona prova d’això
és que preferia els concerts íntims amb quatre
amics que no les audicions en grans escenaris. De
fet va refusar concerts a Londres, París, Nova York,
Moscou i fins i tot al Liceu. El cas del concert que es
va negar a fer al Liceu és molt curiós, perquè
resulta que després de signar el contracte va
recordar que eixe mateix dia i a eixa mateixa hora,
tenia concertat un sopar amb els amics i els havia
d’oferir una audició de guitarra en una vaqueria.
Això diu molt de la seua despreocupació pels
diners.

El seu germà Vicent xafava més de peus a
terra, l’ajudava a mantenir la família, sacrificant,
pot ser fins i tot, la seua vida personal i
professional. Fins  a quin punt va ser important
Vicent per a Francesc Tàrrega?

Tàrrega per a Vicent va ser quasi més un pare
que un germà, es portaven quinze anys. El va acollir
a casa, amb la família i això feia que en les èpoques
de les vaques magres, o quan l’economia anava
fluixa, ell es feia càrrec del manteniment de la
família, i tot perquè tenia un sou segur, era primer
violí del Liceu, per tant no li comportava cap
dificultat col·laborar econòmicament amb la família.

Un personatge molt important en la novel·la
és la seua esposa Maria. Una dona que es casa
molt enamorada, que renuncia a les comoditats
que li proporciona la seua família benestant,
però que al final li retrau haver-se dedicat en
cos i ànima a la seua obra.

D’alguna manera el leiv motiv de la novel·la me’l
va donar una mica aquella frase, avui tant
vituperada pel món feminista, que afirmava que
darrera d’un gran geni, hi ha una gran dona. En
aquest cas el que havia darrera d’un gran geni, era
una dona abnegada, soferta i que al llarg de la seua
vida pateix privacions i té molts patiments. Al cap i a
la fi, Tàrrega era molt bona persona, era molt
generós, molt educat, molt correcte, però era també

ENTREVISTA A VICENT PALLARÈS

text  JOSEP MANUEL SAN ABDÓN

Llibres

El proper curs escolar, els centres educatius de
Benicarló incorporaran 284 alumnes nous, que es
corresponen amb els xiquets i xiquetes nascuts el
2015. La presentació de les sol·licituds d'admissió i
de la documentació corresponent ha de fer-se en el
centre escollit com a primera opció del 17 al 24 de
maig.

Del 17 al 24 de maig estarà obert el termini per a
presentar les sol·licituds d'admissió en els centres
d'educació infantil i primària, segons s'informa en el
calendari i procediments publicats per la Generalitat
Valenciana.

En concret, a Benicarló hi ha 284 xiquets i xiquetes,
nascuts el 2015, que es matricularan per primera
vegada als centres educatius (14 més que l'any passat).
Els nous alumnes podran triar entre els cinc centres
educatius de la ciutat, a escollir entre el Programa
d'Educació en Valencià i el Programa d'Incorporació
Progressiva.

La documentació que cal aportar és la sol·licitud
(disponible en qualsevol dels centres escolars de
Benicarló) acompanyada de la documentació
justificativa indicada en la sol·licitud, depenent dels
casos. La publicació als centres de les llistes
provisionals d'alumnes admesos es farà el 4 de juny i
fins al 6 de juny estarà obert el termini per a reclamar
davant de la direcció del centre. Les llistes definitives es
publicaran el 13 de juny.

La formalització de la matrícula al centre en què ha
estat admés l'alumne serà del 14 de juny al 2 de juliol.

Jornades de portes obertes als centres

Amb motiu de l'escolarització de nous alumnes per al
curs 208-2019, els centres escolars d'educació infantil i
primària de Benicarló realitzaran jornades de portes
obertes adreçades als pares i mares d'alumnes de 3
anys.

Les dates previstes són les següents:

-CEIP Marqués de Benicarló, dia 7 de maig de 18.00
hores

-CEIP Eduardo Martínez Ródenas, dia 3 de maig a
les 18.30 hores

-CEIP Ángel Esteban, dia 2 de maig a les 19.00 hores

-Col·legi Nostra Senyora de la Consolació:

26 d’abril, de 9.30 a 11.00 hores

27 d’abril, de 9.30 a 11.00 hores y de 15.15 a 16.15
hores

28 d’abril, de 11.00 a 13.00 hores

El CEIP Francesc Catalan no farà jornada de portes
obertes un dia concret però atendrà totes les peticions
dels pares i mares interessats a matricular els fills al
centre.

284 ALUMNES NOUS EL CURS 2018-2019

text AB
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El proper divendres 20 d’abril, la Guardia Real
visitarà Benicarló, dins del marc de l’eixida anual
que realitza aquest cos a una de les províncies del
país. La unitat armada durà a terme un passacarrer
i una demostració amfíbia.

La visita s’emmarca dins de l’eixida d’exhibició que
anualment realitza la Guardia Real, el cos militar amb
l’objectiu de retre honors al Rei i als membres de la
seua família, a una província espanyola, que enguany
és la de Castelló. Així, a banda de visitar Benicarló,
també recorreran més de vint municipis, com
Benicàssim, Borriana, l’Alcora, la Vall d’Uixó, Nules,
Onda, Orpesa del Mar, Peníscola, Vila-real, Vilafranca o
Morella.

Així, el proper divendres 20, a les 17.00 hores, la
«Sección de Movimientos Floreados» de la Guardia
Real realitzarà un passacarrer des de la Platja del
Morrongo, a través del passeig Marítim, fins a la plaça
de la Constitució. Durant el passacarrer, a la plaça hi
haurà motos i cavalls de la Guardia Real. En acabar, a

les 18.00 hores, es realitzarà una demostració amfíbia a
la Platja del Morrongo. Paral·lelament, a la mateixa
platja s’ubicarà una exposició.

A banda, també està prevista la instal·lació, de 16.00
a 19.00 hores, d’un punt d’informació de la Guardia
Real per a tots aquells interessats en rebre informació
de l’exhibició, del propi cos reial o de les Forces
Armades.

LA GUARDIA REAL REALITZARÀ UN PASSACARRER I UNA DEMOSTRACIÓ AMFÍBIA

text AB

L'Auditori Pedro Mercader estrenarà aquest
divendres el Cicle de Teatre de Primavera amb
l'espectacle ‘Cronología de las Bestias’, amb
Carmen Machi com a protagonista. El Cicle el
completen tres obres més de primer nivell.

Aquest divendres torna el Cicle de Teatre de
Primavera, una aposta pel teatre professional de primer
nivell que portarà a la ciutat quatre espectacles que
s'han vist o s'estan veient en les sales més
reconegudes de l'estat.

El primer espectacle, que es podrà veure aquest
divendres 20 d'abril, és ‘Cronología de las Bestias’, una
producció d’Octubre Producciones, Teatre Lliure i Teatro
Español, amb direcció de Lautaro Perotti i
protagonitzada per Carmen Machi, Pilar Castro, Santi
Marín, Patrick Criado i Jorge Kent.

‘Cronología de las bestias’ narra la història d’una
família destrossada per culpa de la desaparició del seu

fill fa més de 10 anys, i que ha d’enfrontar-se a les
seues pròpies foscors davant del seu retorn immediat.
Un retrobament inesperat que els obligarà a defensar-
se fins les últimes conseqüències i els farà descobrir
que la mentida requereix compromís. Amb paraules,
accions i records, la família descobrirà fins on arriba el
seu compromís per eludir la veritat dolorosa.

Els espectacles que completen el Cicle de Teatre de
Primavera són ‘Othelo’ (27 d’abril), ‘Oleanna’ (11 de
maig) i ‘Hamlet canalla’ (1 de juny).

COMENÇA EL CICLE DE TEATRE DE PRIMAVERA

text AB

La nova executiva potenciarà la posada en
valor del partit entre la joventut de la ciutat.

Dimecres 11 d’abril, la seu del PSPV-PSOE de
Benicarló acollia l’assemblea local de la formació en
la qual es van elegir per unanimitat els membres de
la nova executiva socialista a la ciutat. Carlos Flos
Fresquet, actual regidor d’Hisenda i Esports al
consistori benicarlando, va ser escollit secretari
general i cap de llista d’aquesta executiva, que
renova cares i esforços en vistes a les properes
eleccions municipals de 2019.

La llista està conformada per J. Vicente Gimeno,
com a secretari d’Organització; l’actual alcaldessa
de la població, Xaro Miralles, com a secretària de
Política Municipal; el regidor de Promoció
Econòmica al consistori, Román Sánchez,
encapçalant l’àrea d’Acció Electoral; Pepe
Sánchez, en l’àrea d’Administració; Isabel Cardona,
al front de l’àrea de Formació; Raúl García, com a
secretari local de la Casa del Pueblo; Fabián
García, en la secretaria general de JSPV; Carmen
Fernández com a secretària d’Igualtat; i Ilde Añó,
regidor a l’Ajuntament de Festes i Falles i d’Obres i
Serveis, encapçalant la vocalia adscrita a
Secretaria Política Municipal. 

Tal i com detallava el nou secretari local, “la idea
de la nova executiva és treballar per a poder enfortir
l’agrupació local, obrint més si cap el partit a la

societat benicarlanda i a tot aquell simpatitzant que
vulga col·laborar o aportar idees”. 

Flos també ha assenyalat que un dels objectius
immediats que es planteja la renovada executiva és
“treballar en l’elaboració de la llista per a les
properes eleccions municipals”, i apuntava que “és
també objectiu prioritari donar suport a la secció de
joventuts socialistes, recentment creada a
Benicarló, per tal de posar en valor el partit entre la
els joves benicarlandos”.

En l’assemblea també es va dur a terme
l’aprovació per unanimitat de la gestió de l’anterior
executiva, que ha estat encapçalada per Román
Sánchez.

Carlos Flos, elegit secretari local de l’executiva del PSPV-PSOE de Benicarló

text  PSPV PSOE
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Per començar, caguerà!
Aquesta setmana els tafaners

han estat a punt de no sortir. I, per
això, tampoc sabem com ens
quedaran al final aquestes dos
pàgines atés que el conclave
tafaneril està escampat per eixos
mons de Déu i no hi ha hagut
manera que es reunira per parlar del que sempre
parlem, de les xafarderies del poble. Així que qui us
parla farà el que podrà i mirarà de ficar fil a l'agulla
en aquesta espiral de descrèdit en què ja estem
immergits de manera inevitable. I és que portem
tants anys seguits sortint cada divendres que seria
com si l'església canviara de Papa sense fumata
blanca. Doncs, això, que  a vore si podem acabar la
secció.

Conveni unilateral
Fet aquest incís, espero que la senyora Garcia

pose a caldo de gatet aquesta colla que s’ha agafat
una setmana de vacances per la cara i a vore si els
escarmenta amb el seu comentari setmanal (a tots

menys a mi, òbviament, que ací
estic traient-los les castanyes del
foc). Suposem que el fet que la
setmana passada, des de la nostra
secció, li tocàrem el crostó per no
haver-se assabentat que els que fan
La Veu, quins uns també! colla de
dropos, ens havien repetit un
editorial de feia un any, no li deu
haver fet gràcia i aprofitarà per

entrar com elefant en una terrisseria per dir-nos la
pell del porc. La jugada de descobrir la malifeta de
la colla ha estat molt bona, però com podreu
suposar això no els dóna dret a vacances pagades.
Però anem al que hem d'anar, al que passa al poble
i només podeu trobar ací.

Un deslligo
Posats al cas, ¿vau vore la setmana passada la

imatge de Xaro, amb l'arquitecte municipal i els seus
acompanyants, enmig d’un escenari com si fóra
d’un videoclip musical? ¿A que semblava que foren
un nou grup de rock? Xeic, no sé per què, a mi, que
ja  tinc una edat, em recordaven la Companyia
Elèctrica Dharma. Segurament deu ser una mena
de deja vu. Val a dir, en el seu favor (només en açò),
que un tafaner, que no sóc jo, de seguida li va trobar
el nom: Xarillo y los troglodestructores. No sé per
quina raó ho va pensar en castellà, però, tot i així, té
la seua pegada. Ara només faltaria que els posàrem
instruments, els repenjàrem en un dels camions
dels voltants o els hi pujàrem amb una pala... i a fer
recitals! A la millor resulta que tenen més èxit que
fent la seua faena habitual de treballadors públics.
Aneu a saber si és guanyarien la vida i, de camí,
tindríem ja clar un concert de festes. En fi...

Canta, oh Musa, la còlera del contribuent
indignat!

Fa uns dies m'ha passat un cas com un cabàs.
Com qualsevol ciutadà, he volgut gestionar el meus
assumptes amb l'administració i he descobert que
cada vegada és més difícil fer-ho com abans ho

text LA COLLA DE TAFANERS fèiem: o siga presentant els papers al registre
corresponent, de manera que te'ls segellen com
que els has lliurat. Doncs això, que he hagut de fer
papers a dos administracions diferents i m'he trobat
que cap de les dos m'acceptava els papers per
escrit. Totes dues m'indicaven que, obligatòriament,
per via telemàtica. I ací ha començat el meu calvari.
Primer he descobert que per a poder presentar
qualsevol paper per aquesta via hi has d'estar
registrat. No, no vos confongueu, no vull dir que la
policia m'ha hagut d'escorcollar primer, no (tot i que
tampoc ens estranyaria veient com està el pati en
aquesta Espanya de Mariano, Cifuentes, Rivera i
companyia). No, es tracta que primer t'has d'apuntar
al lloc en qüestió perquè després et donen una sèrie
de claus, que no són de ferro, de les informàtiques,
que has d’introduir al teu ordinador i, així, després ja
et pots comunicar amb ells (?). Clar, i si no tens
ordinador, què passa? Doncs molt fàcil, no hi ha
comunicació i aleshores ja l'has cagada. Et pot
caure tota la força de Montoro i la seua hisenda al
teu damunt. Tot i així, com podreu comprendre, el
que subscriu, té ordinador (si no com voldríeu que
vos escriguera totes les setmanes?), i ha pogut
registrar-se en una de les administracions. I una
vegada registrat i amb les claus, has pogut
comunicar-te? Doncs com vos podeu imaginar, ha
estat que no. Havies d'instal·lar-te un programeta i
aleshores introduir les claus. Dit i fet! Ja em podia
comunicar. Doncs, serà també que no. Per tornar-se
boig, s'havia d'activar el dit programeta. Ah, però
això no era tan fàcil, no! Primer havies de saber això
i, per a saber-ho (riu-te’n del màster de Cifuentes!),
ningú t'explica res. I a les preguntes freqüents eixes
que t’haurien de resoldre els dubtes no ho es troba
per enlloc. I aleshores què fem? Allí amagadet, per
un racó de la pantalla apareix un telèfon d'ajuda! Bé,
quasi ho tenim... però tampoc. Un 902! Sí, un
telèfon de pagament tarifat. Fotre amb
l'administració, si són llestos, si vols ajuda... paga.
Com que no paguem prou! Ah, però tot no acaba
ací, com no tens més remei, piques i... aggg, et surt
una màquina d'eixes parlants que no t'aclareix res
metre el comptador de Montoro va fent-se gros amb
els minuts que ens cobren. Que sí la llei de
protecció de dades, que si la conversa gravada, que
si polse 1, que si polse 2, que si diga sí, que si ... per
al final haver de parlar amb un operador que
suposadament et resoldrà el problema. I l'operador,
va, i t'ho explica tan bé que tu t'ho descarregues
correctament i aconsegueixes posar-ho en marxa
amb una signatura digital d'eixes, o certificat o...
que creus que t'obrirà les portes de l'administració i
tindràs comunicació directa amb l’aprenent de

Montoro que tenen i, per fi podràs presentar els teus
papers. D'ordinador a ordinador! Com si parlares
amb Déu, però en versió digital. I apa, que ja tens
preparats els documents per firmar-los, certificar-
los, gravar-los i tots els "ar-los" que vulgueu... i els
envies. Ja està! Ja pots descansar! Ets un geni
telemàtic de la ciència casolana i te'n pots anar a
dormir amb la satisfacció del deure complit.

Al dia següent et truquen (vas deixar el telèfon a
la instància), per a dir-te que la signatura que havies
enviat no havia de ser així! Tierra trágame! (l'atenció
era en castellà). Que mires de fer-ho... millor. Yuju,
puges a la parra i vols estrangular algú. Et tornes
boig per moments. Què fas? Un altre camí el 902?
La mare que els va... (disculpeu la grolleria). Apa,
alces el telèfon i comença una altra volta el viacrucis
digital de la maquineta que parla sola... per al final
arribar a un altre operador. I resulta que, corasson

de buen alma, per no allargar-ho més, et diu que el
que tu li has explicat que has fet, està tot bé i que la
persona que t'ha atés no devia saber-ne prou,
perquè les coses havien de ser així. Penges,
damunt, donant-li les gràcies... per no haver-te
aclarit res, tot i que et deia que no podia ajudar-te
(som, els usuaris em refereixo, bona gent, tot i que
una mica beneïts, la veritat). T'han escurat el cervell
i la butxaca i, damunt, dónes les gràcies. I ací estic
jo pensat de quina manera puc presentar la
paperassa a un funcionari, que un altre li ha dit que
no en sap prou, que  diu que els meus papers no
estan ben presentats. Tan fàcil que era fer un
carramanxo amb el BIC de torn i tots
s'assabentaven de tot i tot arriba al lloc i tu sabies el
que havies firmat perquè eres tu qui ho firmava! Açò
no està fet per als tafaners. Ah, i açò que vos he
contat només és d'una administració, que amb
l'altra les coses són completament diferents! Però
això ja serà una altra història. M'hagués fet falta el
Gila, amb el seu telèfon, ell que al final per
avorriment aconseguia sempre el que es
proposava. Jo no he pogut. I els papers sense
presentar. Mira, al final he omplit les dues pàgines!
Certament, sóc un geni... però no telemàtic! La
setmana que ve, igual us conto el que falta i passa
amb l'altra administració. O a la millor no.

ve de la pàgina anterior
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ve de la pàgina anterior
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Suposo, no ho sé, que de tant en tant deu convindre
aturar-se, prendre distància i tractar de vore les coses
amb una certa perspectiva. És per això que des de fa
dies, potser mesos, m’estic plantejant quin és el meu
paper en aquesta revista. Quan fa anys, molts anys,
massa anys, vaig començar a escriure-li una carta
setmanal la meua intenció era fer més o menys de
contraeditorialista, és a dir, presentar al potencial lector
una perspectiva diferent a la marcada per «l’empresa».
Una «empresa», no ens hem d’enganyar, que ha
carregat sempre a l’esquerra i d’un exacerbat (no és
massa, no, exacerbat!) to valencianista. Tot plegat,
pretensiós per part meua. Igual em vindria bé una certa
cura d’humilitat, no puc aparéixer ací com si estiguera
per damunt del bé i del mal dient que aquesta carxofa
és merescuda o no o si aquella panissola li l’havien
d’haver donat a qualsevol altre. Ens aniria a tots bé que
fera un quitcat i més ara que les col·laboracions de La
Veu han augmentat d’una manera digníssima? A la
seua disposició quedo, senyora Garcia. Ho deia un
tango amarg: «No me llores si no vuelvo más, tal vez mi
suerte, será tu suerte». Sí ja sé que un bolero que van
popularitzar Los Panchos i que va desgraciar Isabel
Pantoja comentava que «si tú me dises ven, lo dejo
todo», però ara mateix, crega’m, m’estimaria més
canviar de secció, o deixar d’escriure una temporada o,
qui sap, millor encara desaparéixer del món. Ja li dic, no
sé. 

Mentrestant, anem al tall. A manera d’humil rebel·lió
avui començaré pel final. Aqueixa pàgina 20 que tantes
vegades dediquen als esports i que aquesta setmana
l’ocupa l’obra de teatre «Amanece en Edimburgo» que
tan bé van representar els actors del Teatro de Guardia.
De vegades penso que no ens ho mereixem, que
malgrat ser un poble ensopit en general, hi ha gent que
té aquests punts de genialitat i aquestes ganes de
treballar que fan que Benicarló siga capital en moltes
coses. Gràcies a Josi Ganzenmüller i gràcies a tota la
colla que incondicionalment el segueix. Com que som
així, ara no donem importància a coses que
possiblement en tinguen molta. Potser d’ací una anys
enyorarem aquestes posades en escena, aquesta vida
que té Benicarló tan intensa. 

Poques pàgines d’esports per al que estem
acostumats. Atletisme, el futbol (que no ho veu vosté
que el futbol ací és un esport minoritari gairebé
clandestí i que aqueixa pàgina la podria ocupar la
crònica, per exemple, dels campionats de birles?) i la
Volta a Peu per la Igualtat. Diumenge passat vaig poder
presenciar aquest darrer esdeveniment. Tot de

senyores i algun senyor amb una samarreta
aproximadament reivindicativa voltant pel terme. Em
reservo l’opinió d’aquesta mena d’actes «solidaris», ja
tinc prou amics pel poble. 

Abans dels esports Patrici Gil. Sí que és blava la
nostra, sí que és bonica de vore, sí que tenim sort que
tenim una vora mar que no s’han menjat les
urbanitzacions. 

Damunt de Patrici el retorn d’un vell conegut de la
casa, Marc Antoni Adell, que «toca el crostó» als polítics
espanyols que estan fent un espectacle tan i tan ridícul
(rebel·lió, sedició, malversació, organització criminal,
terrorisme) dels polítics espanyolistes. Quin ganao!

I ja m’he encantat, com sempre. Assenyades les
paraules de Juan Antonio Mañá, «cap de l’oposició» al
nostre ajuntament,  sobre la situació del centre
Geriàtric. Em sap mal dir-ho perquè em sembla una
bona persona i un polític encara JASP, però s’ha passat
la legislatura fent una oposició poc contundent. No sé,
és com ho veig. 

I mire, també m’he llegit Joan Heras, i Sofia Urc i J.
Guillem, i San Abdón..., i mire sí, que em sembla tot bé. 

El que li deia, que ja en parlarem. Passeu-ho bé,
senyora Garcia. 

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR

A Benicarló, hi ha uns quants claus per resoldre.
Claus importants!, res de tatxetes. La qualitat i el
dèficit d'aigua, l'erosió marítima, la sobreexplotació
del sòl, la salut de l'aire, l'ordenació urbanística, la
sostenibilitat social i econòmica...

Als pobles del costat deuen tenir claus
semblants, ja que són claus tan grossos que ens
afecten a totes. Hi ha, però, un dels claus més
grossos i que ningú sembla vore. La sequera. En
quatre anys, els registres pluviomètrics donen 500
l/m2  de dèficit d'aigua. Hem passat de 600  l/m2
l'any 2014, a 167  l/m2 l'any passat. Qui xafa la terra
sap que l'aigua cada cop està més fonda i que la
terra a l'estiu agafa unes temperatures
exageradament altes. 

No ha canviat només el règim de pluges o cicle
de l'aigua. Vivim de manera molt diferent i el model

de vida que hem triat ha modificat el paisatge i el
clima, tan dràsticament que sembla irreversible.
Planures d'horta on hi havia garroferes i oliveres,
urbanitzacions on hi havia pinades i aiguamolls,
tarongers i vivers al secà, carrers on hi havia horts
amb blat, panís i cotó, polígons industrials... Tot
resistint gràcies al consum d'aigua. Ja que l'aigua és
la que dona vida.

Però, vivim més pendents de la bitlletera, l'espill i
l'aixeta que de la font de la vida, l'aigua. No volem
vore que és possible viure en positiu l'acció pel
canvi. Segur que encara hi ha qui sap on naix el riu
Aigua d'oliva, més conegut és el naixement del
Cervol. Però, els xuclem fins l'última gota i tenim el
terme desforestat. Així, no hi ha manera de retenir la
terra i la humitat. I, si no baixen els rius, barrancs i
rambles, no hi ha aportacions de sediments a la
costa i la mar se la menja amb més facilitat. 

Deixeu-vos de ciris, de ninots, de llums i de colors
i comencem a pensar en l'aigua i el paisatge si
volem ser responsables amb la cura de la vida.

PROTEGIR LA VIDA II

text  SOFIA URC

ESPERANÇA

Som el foc de l'esperança,
L'espurna que la flama aviva,
El coto de la ferida,
Som de la poesia lloança,
El vent, l'aigua, la pluja viva,
La mare que alleta, la dida.

I retrona el cel,
I crida la terra,
I s'esgarrifa el mar,
Tot desfent un caramel,
En esta vida punyetera, ens manca la llum d'un

far.

S'esvaeix creure en la gent,
Sols vegem obscuritat,
Encertem el que esdevindrà,
El cor no pot amb la ment,
És nafra per l'eternitat,
D'un Déu que no vindrà.

Que el cel retrona,
Que la terra crida,
I el mar s'esgarrifa,
La veu no ressona,
El cadenat no du brida,
La nostra sort, una rifa.

És la por dels porucs,
És el fum dels poderosos,
Soó els ulls dels oprimits,
La joia dels enriquits,
Tendresa, esta histèria continguda,
De l'opulència reconeguda.

Un indici d'esperança,
El seny la nostra ansa,
Un món nou per descobrir,
Un condol per oferir,
El cel, la terra, la mar,
Un bressol la nostra llar.

I dic! Prou de falsedat,
Que creiem en el que Som,
Que Som jutges i jutjats,
Duem l'ombra de pecat,
De la porta Som el pom,
Que obrirà el forrellat.

I volem que retrone el cel,
Que cride ben fort la terra,
Que s'emprenye esgarrifosa la mar,
Que ens il·lumine un estel, que s'escampe la

llum per la serra,
Que este crit, es d'estimar.

Racó poètictext PATRICI GIL
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El proper divendres 20 d’abril, la Guardia Real
visitarà Benicarló, dins del marc de l’eixida anual
que realitza aquest cos a una de les províncies del
país. La unitat armada durà a terme un passacarrer
i una demostració amfíbia.

La visita s’emmarca dins de l’eixida d’exhibició que
anualment realitza la Guardia Real, el cos militar amb
l’objectiu de retre honors al Rei i als membres de la
seua família, a una província espanyola, que enguany
és la de Castelló. Així, a banda de visitar Benicarló,
també recorreran més de vint municipis, com
Benicàssim, Borriana, l’Alcora, la Vall d’Uixó, Nules,
Onda, Orpesa del Mar, Peníscola, Vila-real, Vilafranca o
Morella.

Així, el proper divendres 20, a les 17.00 hores, la
«Sección de Movimientos Floreados» de la Guardia
Real realitzarà un passacarrer des de la Platja del
Morrongo, a través del passeig Marítim, fins a la plaça
de la Constitució. Durant el passacarrer, a la plaça hi
haurà motos i cavalls de la Guardia Real. En acabar, a

les 18.00 hores, es realitzarà una demostració amfíbia a
la Platja del Morrongo. Paral·lelament, a la mateixa
platja s’ubicarà una exposició.

A banda, també està prevista la instal·lació, de 16.00
a 19.00 hores, d’un punt d’informació de la Guardia
Real per a tots aquells interessats en rebre informació
de l’exhibició, del propi cos reial o de les Forces
Armades.

LA GUARDIA REAL REALITZARÀ UN PASSACARRER I UNA DEMOSTRACIÓ AMFÍBIA

text AB

L'Auditori Pedro Mercader estrenarà aquest
divendres el Cicle de Teatre de Primavera amb
l'espectacle ‘Cronología de las Bestias’, amb
Carmen Machi com a protagonista. El Cicle el
completen tres obres més de primer nivell.

Aquest divendres torna el Cicle de Teatre de
Primavera, una aposta pel teatre professional de primer
nivell que portarà a la ciutat quatre espectacles que
s'han vist o s'estan veient en les sales més
reconegudes de l'estat.

El primer espectacle, que es podrà veure aquest
divendres 20 d'abril, és ‘Cronología de las Bestias’, una
producció d’Octubre Producciones, Teatre Lliure i Teatro
Español, amb direcció de Lautaro Perotti i
protagonitzada per Carmen Machi, Pilar Castro, Santi
Marín, Patrick Criado i Jorge Kent.

‘Cronología de las bestias’ narra la història d’una
família destrossada per culpa de la desaparició del seu

fill fa més de 10 anys, i que ha d’enfrontar-se a les
seues pròpies foscors davant del seu retorn immediat.
Un retrobament inesperat que els obligarà a defensar-
se fins les últimes conseqüències i els farà descobrir
que la mentida requereix compromís. Amb paraules,
accions i records, la família descobrirà fins on arriba el
seu compromís per eludir la veritat dolorosa.

Els espectacles que completen el Cicle de Teatre de
Primavera són ‘Othelo’ (27 d’abril), ‘Oleanna’ (11 de
maig) i ‘Hamlet canalla’ (1 de juny).

COMENÇA EL CICLE DE TEATRE DE PRIMAVERA

text AB

La nova executiva potenciarà la posada en
valor del partit entre la joventut de la ciutat.

Dimecres 11 d’abril, la seu del PSPV-PSOE de
Benicarló acollia l’assemblea local de la formació en
la qual es van elegir per unanimitat els membres de
la nova executiva socialista a la ciutat. Carlos Flos
Fresquet, actual regidor d’Hisenda i Esports al
consistori benicarlando, va ser escollit secretari
general i cap de llista d’aquesta executiva, que
renova cares i esforços en vistes a les properes
eleccions municipals de 2019.

La llista està conformada per J. Vicente Gimeno,
com a secretari d’Organització; l’actual alcaldessa
de la població, Xaro Miralles, com a secretària de
Política Municipal; el regidor de Promoció
Econòmica al consistori, Román Sánchez,
encapçalant l’àrea d’Acció Electoral; Pepe
Sánchez, en l’àrea d’Administració; Isabel Cardona,
al front de l’àrea de Formació; Raúl García, com a
secretari local de la Casa del Pueblo; Fabián
García, en la secretaria general de JSPV; Carmen
Fernández com a secretària d’Igualtat; i Ilde Añó,
regidor a l’Ajuntament de Festes i Falles i d’Obres i
Serveis, encapçalant la vocalia adscrita a
Secretaria Política Municipal. 

Tal i com detallava el nou secretari local, “la idea
de la nova executiva és treballar per a poder enfortir
l’agrupació local, obrint més si cap el partit a la

societat benicarlanda i a tot aquell simpatitzant que
vulga col·laborar o aportar idees”. 

Flos també ha assenyalat que un dels objectius
immediats que es planteja la renovada executiva és
“treballar en l’elaboració de la llista per a les
properes eleccions municipals”, i apuntava que “és
també objectiu prioritari donar suport a la secció de
joventuts socialistes, recentment creada a
Benicarló, per tal de posar en valor el partit entre la
els joves benicarlandos”.

En l’assemblea també es va dur a terme
l’aprovació per unanimitat de la gestió de l’anterior
executiva, que ha estat encapçalada per Román
Sánchez.

Carlos Flos, elegit secretari local de l’executiva del PSPV-PSOE de Benicarló

text  PSPV PSOE
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Suposo, no ho sé, que de tant en tant deu convindre
aturar-se, prendre distància i tractar de vore les coses
amb una certa perspectiva. És per això que des de fa
dies, potser mesos, m’estic plantejant quin és el meu
paper en aquesta revista. Quan fa anys, molts anys,
massa anys, vaig començar a escriure-li una carta
setmanal la meua intenció era fer més o menys de
contraeditorialista, és a dir, presentar al potencial lector
una perspectiva diferent a la marcada per «l’empresa».
Una «empresa», no ens hem d’enganyar, que ha
carregat sempre a l’esquerra i d’un exacerbat (no és
massa, no, exacerbat!) to valencianista. Tot plegat,
pretensiós per part meua. Igual em vindria bé una certa
cura d’humilitat, no puc aparéixer ací com si estiguera
per damunt del bé i del mal dient que aquesta carxofa
és merescuda o no o si aquella panissola li l’havien
d’haver donat a qualsevol altre. Ens aniria a tots bé que
fera un quitcat i més ara que les col·laboracions de La
Veu han augmentat d’una manera digníssima? A la
seua disposició quedo, senyora Garcia. Ho deia un
tango amarg: «No me llores si no vuelvo más, tal vez mi
suerte, será tu suerte». Sí ja sé que un bolero que van
popularitzar Los Panchos i que va desgraciar Isabel
Pantoja comentava que «si tú me dises ven, lo dejo
todo», però ara mateix, crega’m, m’estimaria més
canviar de secció, o deixar d’escriure una temporada o,
qui sap, millor encara desaparéixer del món. Ja li dic, no
sé. 

Mentrestant, anem al tall. A manera d’humil rebel·lió
avui començaré pel final. Aqueixa pàgina 20 que tantes
vegades dediquen als esports i que aquesta setmana
l’ocupa l’obra de teatre «Amanece en Edimburgo» que
tan bé van representar els actors del Teatro de Guardia.
De vegades penso que no ens ho mereixem, que
malgrat ser un poble ensopit en general, hi ha gent que
té aquests punts de genialitat i aquestes ganes de
treballar que fan que Benicarló siga capital en moltes
coses. Gràcies a Josi Ganzenmüller i gràcies a tota la
colla que incondicionalment el segueix. Com que som
així, ara no donem importància a coses que
possiblement en tinguen molta. Potser d’ací una anys
enyorarem aquestes posades en escena, aquesta vida
que té Benicarló tan intensa. 

Poques pàgines d’esports per al que estem
acostumats. Atletisme, el futbol (que no ho veu vosté
que el futbol ací és un esport minoritari gairebé
clandestí i que aqueixa pàgina la podria ocupar la
crònica, per exemple, dels campionats de birles?) i la
Volta a Peu per la Igualtat. Diumenge passat vaig poder
presenciar aquest darrer esdeveniment. Tot de

senyores i algun senyor amb una samarreta
aproximadament reivindicativa voltant pel terme. Em
reservo l’opinió d’aquesta mena d’actes «solidaris», ja
tinc prou amics pel poble. 

Abans dels esports Patrici Gil. Sí que és blava la
nostra, sí que és bonica de vore, sí que tenim sort que
tenim una vora mar que no s’han menjat les
urbanitzacions. 

Damunt de Patrici el retorn d’un vell conegut de la
casa, Marc Antoni Adell, que «toca el crostó» als polítics
espanyols que estan fent un espectacle tan i tan ridícul
(rebel·lió, sedició, malversació, organització criminal,
terrorisme) dels polítics espanyolistes. Quin ganao!

I ja m’he encantat, com sempre. Assenyades les
paraules de Juan Antonio Mañá, «cap de l’oposició» al
nostre ajuntament,  sobre la situació del centre
Geriàtric. Em sap mal dir-ho perquè em sembla una
bona persona i un polític encara JASP, però s’ha passat
la legislatura fent una oposició poc contundent. No sé,
és com ho veig. 

I mire, també m’he llegit Joan Heras, i Sofia Urc i J.
Guillem, i San Abdón..., i mire sí, que em sembla tot bé. 

El que li deia, que ja en parlarem. Passeu-ho bé,
senyora Garcia. 

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR

A Benicarló, hi ha uns quants claus per resoldre.
Claus importants!, res de tatxetes. La qualitat i el
dèficit d'aigua, l'erosió marítima, la sobreexplotació
del sòl, la salut de l'aire, l'ordenació urbanística, la
sostenibilitat social i econòmica...

Als pobles del costat deuen tenir claus
semblants, ja que són claus tan grossos que ens
afecten a totes. Hi ha, però, un dels claus més
grossos i que ningú sembla vore. La sequera. En
quatre anys, els registres pluviomètrics donen 500
l/m2  de dèficit d'aigua. Hem passat de 600  l/m2
l'any 2014, a 167  l/m2 l'any passat. Qui xafa la terra
sap que l'aigua cada cop està més fonda i que la
terra a l'estiu agafa unes temperatures
exageradament altes. 

No ha canviat només el règim de pluges o cicle
de l'aigua. Vivim de manera molt diferent i el model

de vida que hem triat ha modificat el paisatge i el
clima, tan dràsticament que sembla irreversible.
Planures d'horta on hi havia garroferes i oliveres,
urbanitzacions on hi havia pinades i aiguamolls,
tarongers i vivers al secà, carrers on hi havia horts
amb blat, panís i cotó, polígons industrials... Tot
resistint gràcies al consum d'aigua. Ja que l'aigua és
la que dona vida.

Però, vivim més pendents de la bitlletera, l'espill i
l'aixeta que de la font de la vida, l'aigua. No volem
vore que és possible viure en positiu l'acció pel
canvi. Segur que encara hi ha qui sap on naix el riu
Aigua d'oliva, més conegut és el naixement del
Cervol. Però, els xuclem fins l'última gota i tenim el
terme desforestat. Així, no hi ha manera de retenir la
terra i la humitat. I, si no baixen els rius, barrancs i
rambles, no hi ha aportacions de sediments a la
costa i la mar se la menja amb més facilitat. 

Deixeu-vos de ciris, de ninots, de llums i de colors
i comencem a pensar en l'aigua i el paisatge si
volem ser responsables amb la cura de la vida.

PROTEGIR LA VIDA II

text  SOFIA URC

ESPERANÇA

Som el foc de l'esperança,
L'espurna que la flama aviva,
El coto de la ferida,
Som de la poesia lloança,
El vent, l'aigua, la pluja viva,
La mare que alleta, la dida.

I retrona el cel,
I crida la terra,
I s'esgarrifa el mar,
Tot desfent un caramel,
En esta vida punyetera, ens manca la llum d'un

far.

S'esvaeix creure en la gent,
Sols vegem obscuritat,
Encertem el que esdevindrà,
El cor no pot amb la ment,
És nafra per l'eternitat,
D'un Déu que no vindrà.

Que el cel retrona,
Que la terra crida,
I el mar s'esgarrifa,
La veu no ressona,
El cadenat no du brida,
La nostra sort, una rifa.

És la por dels porucs,
És el fum dels poderosos,
Soó els ulls dels oprimits,
La joia dels enriquits,
Tendresa, esta histèria continguda,
De l'opulència reconeguda.

Un indici d'esperança,
El seny la nostra ansa,
Un món nou per descobrir,
Un condol per oferir,
El cel, la terra, la mar,
Un bressol la nostra llar.

I dic! Prou de falsedat,
Que creiem en el que Som,
Que Som jutges i jutjats,
Duem l'ombra de pecat,
De la porta Som el pom,
Que obrirà el forrellat.

I volem que retrone el cel,
Que cride ben fort la terra,
Que s'emprenye esgarrifosa la mar,
Que ens il·lumine un estel, que s'escampe la

llum per la serra,
Que este crit, es d'estimar.

Racó poètictext PATRICI GIL
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Vicent Pallarès va guanyar amb Les llàgrimes
d’Orfeu (Editorial 3 i 4) el premi Andròmina dels
premis Octubre 2017. Aquesta novel·la és una
biografia novel·lada del gran guitarrista
Francesc Tàrrega. Sobre el seu contingut hem
conversat amb l’autor. 

Tu has guanyat molts premis, però aquest té
una significació especial?

Té un significat especial per dos motius. Un,
perquè per qüestions que no venen al cas, vaig
estar uns anys una mica desconnectat de
l’escriptura, i deia mig en broma, però mig
seriosament també, que estava en estat
d’excedència, i aquest premi ha servit per a
recarregar-me les piles i reincorporar-me. I d’una
altra banda, tothom sap que és un dels premis més
emblemàtics d’ací del País Valencià.

Tinc entès que l’origen de la novel·la va ser
un encàrrec que et van fer de Canal 9, fa uns
anys, per a una sèrie que es deia Valencians que
fan història. És així?

En efecte. Em van encarregar el guió de Tàrrega
i em vaig documentar àmpliament. L’episodi era
breu, de 25 minuts, i em va sobrar molta
documentació de la que havia arreplegat. Però a
més, després de llegir moltes biografies de Tàrrega,
el personatge em va arribar, em vaig enamora d’ell
i vaig pensar que tenia prou material per a una
novel·la i és el que he fet.

Dius que el personatge et va enamorar.
Durant els mesos que has estat redactant la
novel·la, ¿quina relació has tingut amb
Francesc Tàrrega?

És com si et posessis dins del personatge i
intentares viure d’alguna manera les seues
experiències.

Una cosa que m’ha cridat l’atenció és que
Francesc Tàrrega es va relacionar amb grans
figures del poder i de la cultura del moment,
però mai no va tindre una bona posició
econòmica, sinó tot el contrari.

Això és la prova que no feia servir les influències
i no s’apuntava a les portes giratòries, que ara estan
tant de moda. D’una banda sentia la necessitat de
pujar la família, però d’altra no va tenir mai un afany

desmesurat de guanyar diners, i bona prova d’això
és que preferia els concerts íntims amb quatre
amics que no les audicions en grans escenaris. De
fet va refusar concerts a Londres, París, Nova York,
Moscou i fins i tot al Liceu. El cas del concert que es
va negar a fer al Liceu és molt curiós, perquè
resulta que després de signar el contracte va
recordar que eixe mateix dia i a eixa mateixa hora,
tenia concertat un sopar amb els amics i els havia
d’oferir una audició de guitarra en una vaqueria.
Això diu molt de la seua despreocupació pels
diners.

El seu germà Vicent xafava més de peus a
terra, l’ajudava a mantenir la família, sacrificant,
pot ser fins i tot, la seua vida personal i
professional. Fins  a quin punt va ser important
Vicent per a Francesc Tàrrega?

Tàrrega per a Vicent va ser quasi més un pare
que un germà, es portaven quinze anys. El va acollir
a casa, amb la família i això feia que en les èpoques
de les vaques magres, o quan l’economia anava
fluixa, ell es feia càrrec del manteniment de la
família, i tot perquè tenia un sou segur, era primer
violí del Liceu, per tant no li comportava cap
dificultat col·laborar econòmicament amb la família.

Un personatge molt important en la novel·la
és la seua esposa Maria. Una dona que es casa
molt enamorada, que renuncia a les comoditats
que li proporciona la seua família benestant,
però que al final li retrau haver-se dedicat en
cos i ànima a la seua obra.

D’alguna manera el leiv motiv de la novel·la me’l
va donar una mica aquella frase, avui tant
vituperada pel món feminista, que afirmava que
darrera d’un gran geni, hi ha una gran dona. En
aquest cas el que havia darrera d’un gran geni, era
una dona abnegada, soferta i que al llarg de la seua
vida pateix privacions i té molts patiments. Al cap i a
la fi, Tàrrega era molt bona persona, era molt
generós, molt educat, molt correcte, però era també

ENTREVISTA A VICENT PALLARÈS

text  JOSEP MANUEL SAN ABDÓN

Llibres

El proper curs escolar, els centres educatius de
Benicarló incorporaran 284 alumnes nous, que es
corresponen amb els xiquets i xiquetes nascuts el
2015. La presentació de les sol·licituds d'admissió i
de la documentació corresponent ha de fer-se en el
centre escollit com a primera opció del 17 al 24 de
maig.

Del 17 al 24 de maig estarà obert el termini per a
presentar les sol·licituds d'admissió en els centres
d'educació infantil i primària, segons s'informa en el
calendari i procediments publicats per la Generalitat
Valenciana.

En concret, a Benicarló hi ha 284 xiquets i xiquetes,
nascuts el 2015, que es matricularan per primera
vegada als centres educatius (14 més que l'any passat).
Els nous alumnes podran triar entre els cinc centres
educatius de la ciutat, a escollir entre el Programa
d'Educació en Valencià i el Programa d'Incorporació
Progressiva.

La documentació que cal aportar és la sol·licitud
(disponible en qualsevol dels centres escolars de
Benicarló) acompanyada de la documentació
justificativa indicada en la sol·licitud, depenent dels
casos. La publicació als centres de les llistes
provisionals d'alumnes admesos es farà el 4 de juny i
fins al 6 de juny estarà obert el termini per a reclamar
davant de la direcció del centre. Les llistes definitives es
publicaran el 13 de juny.

La formalització de la matrícula al centre en què ha
estat admés l'alumne serà del 14 de juny al 2 de juliol.

Jornades de portes obertes als centres

Amb motiu de l'escolarització de nous alumnes per al
curs 208-2019, els centres escolars d'educació infantil i
primària de Benicarló realitzaran jornades de portes
obertes adreçades als pares i mares d'alumnes de 3
anys.

Les dates previstes són les següents:

-CEIP Marqués de Benicarló, dia 7 de maig de 18.00
hores

-CEIP Eduardo Martínez Ródenas, dia 3 de maig a
les 18.30 hores

-CEIP Ángel Esteban, dia 2 de maig a les 19.00 hores

-Col·legi Nostra Senyora de la Consolació:

26 d’abril, de 9.30 a 11.00 hores

27 d’abril, de 9.30 a 11.00 hores y de 15.15 a 16.15
hores

28 d’abril, de 11.00 a 13.00 hores

El CEIP Francesc Catalan no farà jornada de portes
obertes un dia concret però atendrà totes les peticions
dels pares i mares interessats a matricular els fills al
centre.

284 ALUMNES NOUS EL CURS 2018-2019

text AB
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LOCAL OPINIÓ

Els familiars d'usuaris del Centre Geriàtric de
Benicarló han demanat que s'augmente el personal
que atén als residents. Així ho han fet saber a través
d'un comunicat, arran de les últimes notícies que
han saltat sobre la situació en la qual es troba el
personal del centre. En aquest sentit, han manifestat
que “volem deixar constància de la millora en el
servei que s'ha produït en els últims mesos gràcies
a l'excel·lent professionalitat de tots i totes els
treballadors i treballadores del centre”. Així,
sostenen que “només podem tenir paraules
d'agraïment per a totes les persones que estan a
cura dels nostres familiars i sabem que fan i faran
tot el possible perquè estiguen molt atesos”.

No obstant açò, puntualitzen, “som conscients que
l'augment d'usuaris amb un grau elevat de dependència,

entre altres factors, fa que siga necessari l'augment de
personal al centre, fet que venim denunciant des de fa
molt temps”. És per ells que han sol·licitat als
organismes corresponents “que atenguen aquesta
reivindicació que anirà en benefici dels nostres majors,
dels usuaris actuals i dels futurs”. 

Recentment, els treballadors del centre geriàtric van
denunciar públicament la falta de personal en el centre.
A més, van sostenir que “aquesta situació ha vingut
empitjorant des de l'arribada de la nova direcció al
Centre geriàtric, ja que les formes d'implantar nous
horaris i plannings de treball de forma autoritària sense
cap tipus de negociació ni informació ni al Comitè
d'empresa ni als treballadors i amb mentides en els
Consell de Centres i Direcció”. Per part de la regidora
delegada de l'àrea, Filo Agut, es va assenyalar que les
noves mesures venien imposades per conselleria, arran
d'una inspecció que es va realitzar en el geriàtric. 

DEMANEN L'AUGMENT DE PERSONAL EN EL GERIÀTRIC DE BENICARLÓ

text NATÀLIA SANZ

El cantautor i productor
musical de Cardedeu
(Barcelona), Roger Canals
(Roigé), s’ha endut el primer
premi del Concurs de
Cantautors amb la Veu Petita,
guardonat amb 600€. Roigé hi
va participar amb les seues
cançons «Una vaga indefinida»
i «Nil afro blau». La primera va
ser composta i enregistrada
expressament per participar al
concurs de cantautors
organitzat pel Petit Festival; i la
segona, és dedicada al seu fill
nascut a Etiòpia. Roger Canals
fa cinc anys que està immers
en la producció del seu projecte «Roigé» i
actualment està treballant en la producció del seu
segon disc, després d’haver publicat
«Paracaigudes» al gener de 2016.

El segon premi, guardonat amb 500€, ha estat per
una altra cantautora barcelonina, en aquest cas de la
joveníssima Sandra Bautista, de Martorelles. Amb
només 22 anys, hi va participar amb les seues
cançons «La igualtat és la victòria» i «La casa de les
mil olors». Aquesta segona cançó dóna nom al seu
primer treball, publicat el 2017, un recull de músiques
senzilles i emotives que beuen de la bossa nova, el
tumbao, el pop i el folk; i de lletres intimistes i
properes.

Xiomara Abello ha sigut la guanyadora del Premi
del Públic, al qual enguany només optaven les
cançons inèdites, no publicades ni comercialitzades
amb anterioritat. Xiomara, de Santa Magdalena de
Polpís i de 29 anys, va presentar les seues cançons
«Pena, aigua, aire» i «Dia de neteja» i va ser una de
les tres participants més votades pel públic, que
finalment ha estat reconeguda com a guanyadora
d’aquest premi pel jurat. Aquest premi és guardonat
amb cinc sessions de gravació a «El Tercero
Studios». Els tres guanyadors del Concurs de
Cantautors amb la Veu Petita actuaran a Benicarló
durant l’estiu en una jornada musical organitzada per
l’Ajuntament de la ciutat en una data encara per
concretar.

un bohemi, i s’ho pensava molt poc per a marxar de
casa i estar llarguíssimes temporades fora, de gira o
visitant països com Itàlia o el nord d’Àfrica. I tot i que
les biografies de Tàrrega el santifiquen, el que faig és
humanitzar-lo, i en aquest procés d’humanització,
penso que pesen molt els patiments de la dona, i per
tant el que faig en la novel·la és posar-me dins del
personatge i expressar aquests patiments, aquestes
malfiances i aquestes privacions.

Els diàlegs i els monòlegs interiors són,
bàsicament, els dos recursos que utilitzes per a
redactar la novel·la. Quin et va donar més
dificultats?

Cap dels dos em va oferir grans dificultats. Això és
el resultat de molts anys de pràctica dedicat a
l’escriptura. De fet jo considero que és més dificultat
la veu d’un narrador extern, perquè això t’obliga a
mirar-t’ho des de fora i de vegades a visitar els llocs.
Per exemple, en un moment de la novel·la es parla de
l’estació de França i parla d’un gran rellotge que hi ha
al vestíbul, això per a constatar-ho t’obliga a fer el
viatge a Barcelona, visitar el lloc, observar-lo, prendre
notes, per a després escriure una simple frase de
poques paraules. Però quan t’expresses des de dins
d’un personatge, t’és molt més fàcil si tens la
capacitat de disfressar-te d’aquest personatge,
posar-te a dins i expressar-te des del seu interior. És
allò que diu Flaubert, madame Bovary sóc jo.

ROIGÉ GUANYA EL CONCURS DE CANTAUTORS AMB LA VEU PETITA

text PETIT FESTIVAL

Les Associacions Judicials i de Fiscals van
convocar a principis de mes acciones de protesta
per a reivindicar tot un seguit de mesures que
servisquen per a reforçar la independència judicial i
impulsen la modernització de l'administració de
Justícia. Els jutges i els fiscals van protagonitzar
concentracions en les seus judicials de tota
Espanya i ara són els advocats de tot el país els que
se sumen als més de tres milers de jutges i
magistrats que van elevar la seua veu. La jornada
triada en aquesta ocasió és el pròxim 19 d'abril, dia
en el qual els lletrats castellonencs també es
donaran cita a les portes de la Ciutat del Justícia de
Castelló per a mobilitzar-se en defensa de la
Justícia i la Professió d'Advocat.

Entre els lletrats que es congregaran a la Ciutat de la
Justícia de Castelló figuren els lletrats que serveixen a
la justícia gratuïta en la nostra província, és a dir els
advocats d'ofici. Aquest col·lectiu, que des de fa unes
setmanes està alçant la seua veu per a reivindicar
l'actualització dels barems a la Comunitat Valenciana,
urgeix que el Consell abone els imports salarials de
l'últim trimestre de 2017. «A dia d'avui, és a dir quasi a
mitjans del mes d'abril, ens deuen un semestre sencer,
mig any en el qual nosaltres financem la justícia
gratuïta», expliquen indignats representants d'aquest
col·lectiu que relaten els grans esforços que han de fer
assumint casos pels quials cobren molts mesos més
tard. «En altres autonomies els advocats d'ofici cobren
al mes. Nosaltres entenem i acceptaríem un pagament
cada dos mesos, com així s'havia plantejat, però no

suportem que se'ns dega mig any de salari», indiquen
lletrats d'ofici de la província de Castelló, que s'han
reunit amb la direcció territorial de la Conselleria de
Justícia per a trobar una solució a estos problemes.

Així mateix, els advocats d'ofici insisteixen en la
urgència de modificar els barems i incloure en ells,
treballs que no es contemplen, així com actualitzar l'IPC
i recuperar els valors d'abans de la crisi. D'igual forma,
també apunten a les guàrdies, uns serveis en els quals
aposten per eliminar la ràtio, establir valor únic per a
totes les guàrdies (mínim de 150 euros) en les 24 hores
de servei. Unes altres de les reivindicacions dels lletrats
d'ofici se centren a posar de relleu el benefici de la
justícia gratuïta. En aquest sentit els lletrats insisteixen
en l'esbrinament patrimonial i laboral exhaustiva, així
com en l'agilitat en la resolució de concessió o
denegació i en la necessitat d'eliminar la sol·licitud del
benefici a través del lletrat de guàrdia. Finalment, els
advocats aposten per “l'abonament taló” davant la
necessitat de simplificar la justificació per part dels
lletrats i eliminar el “segell taló” i el límit de tres anys. El
Col·legi d'Advocats de Castelló ha anunciat que la
capital de la Plana acollirà durant els pròxims dies 4 i 5
de maig la primera edició del Congrés de l'Advocacia
Jove Valenciana, una cita que se centrarà en el dret
bancari i del consumidor.«Recentment l'advocacia jove
valenciana ha reactivat, després de molts anys
d'inactivitat, la Federació Valenciana d'Advocacia Jove i
els membres de les agrupacions de joves advocats de
Castelló, València, Sueca, Alzira, Alcoi, Alacant i Elx
volen donar a conèixer la nova federació, amb la
celebració d'aquest primer congrés», precisen des de
l'òrgan col·legial.

LA MODERNITZACIÓ DE L'ADMINISTRACIÓ DE JUSTÍCIA

text NATÀLIA SANZ

ve de la pàgina anterior



pàgina 16    la veu de Benicarló la veu de Benicarló                                                                                                                           pàgina  5

ESPORTS LOCAL

La Unió Ciclista Benicarló ha remès un comunicat
en el qual indica que enguany no se celebrarà la
Ronda Ciclista al Maestrat.

L'elevat cost, la falta de patrocinadors i en menor
grau, però també important, la gran quantitat de tràmits
burocràtics i permisos necessaris per a organitzar
aquest tipus d'esdeveniments, han fet desistir la Unión
Ciclista Benicarló d'organitzar aquesta prova, que
durant 44 edicions va discórrer per carreteres de la
província. Una de les cites obligades de molts
afeccionats, des que l'any 1972 se celebrara la primera
edició amb dues etapes: Benicarló-L'Avella (Catí) i
Vallibana-Benicarló. Al llarg d'aquest quasi mig segle,
només en dues ocasions, es va deixar de celebrar, per
la qual cosa aquesta serà la tercera, i amb quasi
seguretat la definitiva.

CICLISME: ENGUANY NO SE CELEBRARÀ LA RONDA CICLISTA AL MAESTRAT

text BENICARLÓ AL DIA

El passat diumenge 15 d'abril, a les 10 del matí,
amb eixida i meta a la Plaça de la Constitució es va
celebrar a Benicarló la Volta a peu per la Igualtat
amb un recorregut de 5.000 metres, una
reivindicativa caminada que enguany arriba a la
cinquena edició i que dóna fi al conjunt d'activitats
programades per l'Ajuntament al voltant del Dia
Internacional de la Dona.

La caminada, que fins ara es coneixia com a Volta a
peu de la Dona, pretén reivindicar tant la igualtat com
els hàbits saludables, i en la qual van prendre l'eixida
més de mil persones. La Policia Local, Protecció Civil i
Creu Roja es van encarregar de la seguretat.

MÉS DE MIL PERSONES VAN PARTICIPAR EN LA VOLTA AL PEU PER LA IGUALTAT

text i foto VICENT FERRER

Amb l’objectiu principal de millorar el trànsit i la
seguretat vial, la Brigada d’Obres i Serveis està
treballant en la construcció d’un illot a
l’encreuament entre el camí de Sant Gregori i el
camí del Marge dels Frares. L’actuació correspon a
una reivindicació dels veïns de la zona.

Els operaris de la Brigada d’Obres i Serveis estan
realitzant treball de condicionament a l’illot que es
troba en front de l’ermita de Sant Gregori. En concret,
els treballs consisteixen a redistribuir l’illot existent per
reorientar el trànsit i evitar que els vehicles superen la
velocitat permesa en aquest tram. El regidor de
Seguretat, Ximo Bueno, ha reconegut que «l’última
finalitat de les actuacions és garantir la seguretat tant
dels conductors com dels vianants». Bueno també ha
avançat que «una vegada finalitzen aquestes obres,
està previst realitzar un carril bici per la ratlla del terme
fins Peníscola».

Per la seu part, el regidor de Serveis Públics, Ilde
Añó, ha detallat el conjunt d’actuacions que s'estan
duent a terme i ha afirmat que «la idea és que les
obres estiguen finalitzades en els pròxims dies, a punt
per a la festa de Sant Gregori». El regidor també ha
volgut agrair que «gran part de les actuacions es

poden dur a terme gràcies als treballadors dels
programes d’ocupació que han ampliat la plantilla de la
Brigada Municipal».

Pel que fa a les actuacions al voltant de Sant
Gregori, a banda de condicionar l’illot, els operaris
també estan pintant els passos de vianants i les línies
delimitadores del nou illot, a més d’ampliar les voreres
al voltant de l’illot. Per tal de complir amb la normativa,
també s’han instal·lat diversos fanals que seran els
encarregats d’il·luminar la zona.

A banda, per tal d’aprofitar les actuacions, també
s’ha ampliat la base del xiprer monumental que es
troba dins de l’illot per tal de què puga recollir més
aigua de pluja.

LA BRIGADA CONDICIONA L'ENTORN DE L’ERMITA DE SANT GREGORI

textAB

L'alcaldessa de Benicarló i el regidor
d'Agricultura han visitat la ciutat italiana de
Ladispoli en el marc de la 68 Sagra del Carciofo
Romanesco. La visita ha servit per a reforçar
l'agermanament i per establir les bases de futurs
intercanvis d'experiències, tant a nivell esportiu
com social o cultural.

La visita de l'alcaldessa de Benicarló, Xaro Miralles,
i del regidor d'Agricultura, Domingo Roca, a Ladispoli
ha reactivat la relació entre les dos ciutats unides per
un denominador comú: la carxofa. L'alcaldessa ha
subratllat que «el fet d'assistir als actes centrals de la
68 Sagra del Carciofo Romanesco ens ha permés
promoure els llaços d'unió entre Benicarló i Ladispoli i
assegurar una millor cooperació entre les dos ciutats».

En aquest sentit, Miralles ha anunciat que
«reforçarem el desenvolupament conjunt de projectes
econòmics, socials, culturals i esportius, tal i com han
fet recentment els membres del Club d'Atletisme Baix
Maestrat», en referència a l'assistència de diversos
esportistes del Club a una cursa organitzada
recentment a Ladispoli.

L'alcaldessa també ha destacat que «hem iniciat els
contactes per a promoure la relació entre el Centre
Ocupacional El Maestrat de Benicarló i un centre
ocupacional de Ladispoli, que podria desembocar en
projectes socials de gran interés per als dos centres».

Aprofitant la recepció oficial a la delegació de
Benicarló, Xaro Miralles va lliurar a l'alcalde de
Ladispoli, Alessandro Grando, una reproducció del
cartell de la XXV Festa de la Carxofa, obra de l'artista
valencià Manuel Boix, i va convidar a l'alcalde a assistir
als actes centrals de la propera edició de la Festa de la
Carxofa de Benicarló, que tindran lloc a finals de gener
de 2019.

BENICARLÓ REACTIVA LA RELACIÓ AMB LADISPOLI

textAB
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EL TEMA ESPORTS

L'alcaldessa de Benicarló, Xaro Miralles, ha
participat en la reunió amb els alcaldes dels
municipis valencians afectats per la falta
d'inversions en les línies de Rodalies. Durant la
trobada, ha demanat al Govern d'Espanya que faça
front als compromisos anunciats d'inversió i
d'augment de l'oferta de trens. «Des de fa anys, les
comarques del nord de la província de Castelló
patim una situació d'abandó greu en l'àmbit de les
comunicacions i ja és l'hora que el Govern
d'Espanya faça front als compromisos anunciats».
Així va començar l'alcaldessa de Benicarló la seua
intervenció en la reunió d'alcaldes de municipis
afectats per la falta d'inversions en les línies de
Rodalies, una convocatòria realitzada per la
Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i
Vertebració del Territori que ha reunit a nombrosos
representants de municipis que reclamen millores
en el servei de Rodalies.

LA SITUACIÓ ACTUAL
En l'actualitat, en direcció València hi ha quatre

Regionals diaris. Dos d'ells parteixen de l'estació al
matí, un al migdia i un altre, a la vesprada. Sis Talgos
circulen diàriament en la mateixa direcció. En sentit
contrari, els usuaris disposen també de quatre
Regionals i sis Talgos. El preu mitjà d'un Regional és
de 12 euros, mentre que el Talgo ascendeix a prop de
19 euros si es compra el bitllet d'anada i tornada.

El ministre de Foment, Íñigo de la Serna (PP),
anunciava el passat mes de desembre que Renfe
augmentarà en 2018 l'oferta de trens de rodalies entre
Castelló de la Plana i Vinarós. El Consell de Ministres
va aprovar el nou llistat de trens denominats
d'obligació de servei públic (OSP), açò és, tots els de
Rodalies i Mitja Distància. En aqueix marc, es va
presentar un nou Pla de Rodalies per a la Comunitat
Valenciana després de convertir-se en paper mullat
l'anterior projecte presentat l'any 2010 pel seu
antecessor en el càrrec, José Blanco (PSOE), al costat
de l'expresident Francisco Camps (PP).

Vuit anys després de presentar un projecte
pressupostat en 3.400 milions d'euros del que no s'ha
executat pràcticament cap actuació, De la Serna va
anunciar un nou pla que inclourà 45 actuacions amb
una inversió global d'1.436 milions d'euros (un 58%
menys que l'anterior) entre el present any (algunes ja
estan en marxa). El Ministeri de Foment destinarà més
de 7,7 milions d'euros anuals al finançament d'aquests
serveis.

D'aquesta manera, Renfe triplicarà la seua oferta
fins a Vinaròs, comptarà amb dotze trens diaris,
enfront dels quatre actuals, la qual cosa s'espera
beneficie a unes 750.000 persones. Els serveis de

Rodalies i Mitja Distància de Renfe tenen consideració
de servei públic perquè no són rendibles
econòmicament, però sí socialment. Per açò, el
Govern els manté per interès públic, açò és, perquè
garanteixen la vertebració del país, la mobilitat dels
ciutadans i la connexió de determinats territoris. Per a
açò, l'Executiu, a través del corresponent contracte,
encomana l'explotació dels Rodalies i regionals a
Renfe, a canvi de donar-li una aportació per a cobrir el
dèficit d'explotació que generen. Ara, amb els
pressupostos de l’estat a la mà, tot ha quedat en paper
mullat. 

LES REIVINDICACIONS
Miralles, que va ser una de les cinc autoritats

municipals que ha intervingut en l'acte, al costat del
director general d'Obres Públiques, Transport i
Mobilitat, Carlos Domingo, ha constatat que
«actualment, l'oferta de trens en les estacions de
Vinaròs, Benicarló-Peníscola i Alcalà de Xivert és de
quatre regionals diaris per sentit. Una oferta totalment
insuficient que genera constantment problemes als
usuaris, ja siguen treballadors, turistes o persones
malaltes, i que té el seu punt de màxima gravetat
durant els caps de setmana, quan els estudiants
necessiten desplaçar-se a les capitals on es troben els
centres universitaris», va assegurar l'alcaldessa.

Per açò, Xaro Miralles ha demanat que «es
materialitzen les promeses del Govern i s'establisca un
augment substancial de les freqüències horàries en els
trens de la línia Castelló-Vinaròs». L'alcaldessa ha
exigit «trens de rodalies que donen servei cada dues
hores entre els municipis de la comarca i les diferents
capitals administratives» i que «es faça efectiva la
inversió d'1.437 milions d'euros en 9 anys que va
prometre el Govern», en referència al Pla de Rodalies
de la Comunitat Valenciana que va anunciar fa uns
mesos el Ministeri de Foment. Segons dades de la
Generalitat Valenciana, els trens de rodalies de la
Comunitat Valenciana donen servei a 3,6 milions de
valencians i valencianes (2 de cada 3 ciutadans) i
registren un total de 37 milions de viatges l'any.

CONTINUA EN PAPER MULLAT L'AUGMENT DELS TRENS DE RODALIES

textREDACCIÓ

La Regidoria d'Esports organitza
activitats lúdiques adreçades als més
menuts relacionades amb la natació, la
vela i el bàsquet. Paral·lelament, s'estan
disputant les competicions de final de
curs de la campanya d'Esport Escolar.

El Regidor d'Esports, Carlos Flos,
juntament amb el president del Club de
Vela, Axel Kersting, i la representant del
Club Natació Benicarló, Lucía Vicente, ha
informat del desenvolupament de la
campanya d'Esport Escolar i ha presentat
les activitats esportives de caire lúdic que
s'estant preparant per a les properes
setmanes. Flos ha afirmat que «l'objectiu
de l'esport escolar és que fora de l'horari
lectiu es continue amb la part formativa,
educativa i inclusiva dels xiquets».
«L'esport és salut, passar-s'ho bé, agafar
hàbits saludables i, sobretot, jugar», ha
remarcat el regidor d'Esports.

Així, el passat cap de setmana es va
disputar a Benicarló la primera jornada de
la fase provincial de futbol sala en
categories aleví i infantil, que finalitzarà
aquest cap de setmana amb la segona i
última jornada. A banda, fruit de la
col·laboració entre la Regidoria d'Esports i
els clubs locals, s'han organitzat activitats
esportives per a les properes setmanes,
amb l'objectiu d'iniciar els xiquets i xiquetes als diferents
esports, de fomentar valors a través de l'esport i de
conciliar la vida familiar i laboral.

En aquest sentit, des del 3 d'abril al 22 de juny s'han

organitzat les jornades de Vela a l'Escola, un programa
que s'ofereix als departaments d'Educació Física dels
centres escolars i que té com a objectiu la iniciació a les
activitats nàutiques de tots els escolars de primaria i
secundaria. Aquestes jornades es repetiran del 3 de
setembre fins al 15 de desembre.

Respecte de les jornades de natació escolar, estan
programades per al 22 d'abril (dirigides a escolars
d'entre 8 i 9 anys) i per al 13 de maig (dirigides a
escolars d'entre 6 i 7 anys). Les activitats consisteixen
en jocs d'iniciació a la natació, en la qual participen
alumnes dels centres escolars de Benicarló i de la
comarca que estiguen inscrits als cursos de piscina, els
inscrits en les categories més menudes del Club
Natació Benicarló i els inscrits a les activitats del
programa Esport Escolar de natació.

A més, encara que no hi ha data confirmada, el mes
de juny tindrà lloc un torneig de bàsquet 3x3. Per
finalitzar el curs esportiu escolar, l'acte de cloenda de
l'Esport Escolar tindrà lloc el 2 de juny.

RECTA FINAL DEL CURS ESPORTIU AMB UNA AGENDA CARREGADA D'ACTIVITATS

text i foto REDACCIÓ
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Diumenge passat ens jugàvem molt. Com ja vaig
avançar la setmana passada a aquesta mateixa
pàgina, només ens valia la victòria. Qualsevol
resultat que no hagués estat aquest no ens valia per
a res. A més amés jugàvem contra el penúltim
classificat al que ja havíem beneficiat la primera
volta amb una contundent derrota dels nostres per
tres a un. Cal recordar que el Xirivella, quan vam
anar a jugar al seu camp, tenia zero punts a la
classificació. Tots
esperàvem una victòria i
ens vam quedar prou
despagats amb aquest
resultat. 

Diumenge passat els el
vàrem tornar. Però que
ningú penso que va ser un
camí de roses. La primera
vegada que van arribar a
porta ens van marcar gol.
La primera. La segona
vegada van estar a punt de
marcar-nos el segon gol.
Per sort, ens vam refer i, al
darrer minut d ela primera
part ja li havíem pegat la
volta al marcador. Com
hagueren dit els cronistes
futbolístics de la capital de
les espanyes, en rebre el
primer gol “toca
remontada”, i per a
canalitzar l’energia
necessària per a
aconseguir aquesta fita, “el
Benicarló tiró de casta”.
Què volen que els diga,
estimats lectors? A mi totes
aquestes expressions em
fan molta gràcia i marquen una important distància entre
nosaltres i la Meseta. 

La segona part, amb el marcador a favor nostre, vam
saber mantenir el resultat i fins i tot augmentar una mica
la diferència en marcar el tercer gol, també conegut com
el gol de la tranquil·litat, que va fer més plàcida tota
l’estona que va durar la segona part. He de dir que lo
partit no va tindre més història, i quan l’àrbitre v
assenyalar la seua fi, tots ens vam quedar més tranquils
que contents perquè, pràcticament, asseguràvem la
permanència a la categoria. Ara ens trobem a dotze

punts de la setzena posició, que és l’últim que baixaria.
Realment baixen tres de cada grup, i el pitjor quart per
la cua dels quatre grups. Però es veu que hi ha un equip
al grup quart de la preferent, que és el Calp, que ja ha
comés dues incompareixences i, per tant, queda fora de
la competició. Amb aquesta premissa, eixe quart pitjor li
quedaria adjudicat al Calp, amb la qual cosa només
baixarien els tres últims. Per cert, que es veu que el
Calp, va començar la lliga amb aspiracions de lluitar per
la promoció, i ara es troba prop de la seua desaparició.
La veritat és que llegir tot el que ha passat aquest equip
al llarg de la temporada donaria per a una novel·la de
terror. Quatre entrenadors, el primer no va arribar a
començar la temporada, una batuda i detenció de

president i membres de la
directiva per una
presumpta trama
d’immigració il·legal. Un
desastre.

A destacar que aquesta
jornada s’han donat algun
resultat prou curiós, com
ara la victòria de l’Alcalà,
quinzè classificat, al camp
de l’Almenara, sisè
classificat, per un
contundent zero a quatre.
Dic que és un resulta prou
particular perquè
l’Almenara va demostrar al
nostre camp que te un
equip prou solvent, i l’equip
gaspatxer no sembla que
tinga tan gran plantilla com
per a encolomar-li quatre
gols a domicili a aquest
equip. Però com diu una de
les frases tòpiques del
futbol, “no hay enemigo
pequeño”.

Aquest diumenge, o siga
demà, a partir de les dotze
del migdia, juguem al camp

del Puçol, quart classificat i amb vint-i-dos punts més
que nosaltres. S’ha de reconèixer que la victòria dels
nostres està una mica complicada i que. La veritat, ni lo
papa ni jo confiem en treure res de positiu d’aquest
desplaçament. Per això, i aprofitant que la Margot
aquesta setmana se n’ha anat a Saragossa perquè diu
que hi ha una fira de ramaders molt important, lo papa i
jo farem una visita nocturna a les nostres amigues de la
zona, que darrerament les tenim molt abandonades.

Aquesta setmana ja he escrit prou. No tinc més
forces. La setmana que ve, més. 

TRES PUNTS D’OR

text VICENT T. PERIS Carxofa: el nostre
reconeixement, en forma
de carxofa benicarlanda,
a la Union Ciclista de

Benicarló per la seua trajectòria al llarg de tants
anys oferint-nos la ronda Ciclista al Maestrat.
Enguany, ja ho han explicat ells, no hi haurà
Ronda per diversos motius, i això ens entristeix
perquè estem veient que cada vegada més,
esdeveniments locals van passant a millor vida
per la gran quantitat de traves i poc suport que
reben. Les administracions s'ho haurien de fer
mirar. Sembla que si no és tot Fórmula 1, Moto
GP, Copa Amèrica, World tour,... on és mouen
grapats ingents de diners, amb els
Urdangarins, Matas, Camps, ... de torn, no hi
ha possibilitat de fer res. Gràcies ciclisme
amateur.

CARXOFA i PANISSOLA

CONTACTA AMB  “LA VEU DE BENICARLÓ” twitter: @Elstafaners  mail: veubenicarlo@gmail.com
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I seguim amb el cha, cha, cha del tren...

El problema de la freqüència de trens es pot
explicar de dues maneres, una és la manera
senzilla i una altra és la manera difícil.
Començarem per la difícil, perquè tots paren
esment a la senzilla. 

Resulta que per a augmentar la freqüència dels
trens fan falta moltes coses: vies, màquines,
personal... i per açò fa falta "money". El diner va en els
pressupostos de les administracions corresponents.
Les administracions corresponents estan dirigides per
partits polítics diferents que es barallen entre ells i es
tiren la culpa els uns als altres (quan estaven dirigides
per un mateix partit tampoc es va solucionar). En
resum, no es posen d'acord, tampoc sembla que els
interesse del tot. Complicada, no?

L'explicació senzilla és que els pobres anem amb
tren i els rics amb cotxe oficial. Que els pobres que
volem un títol (per a treballar), hem d'agafar un tren
per a anar a classe i els rics ni tan sols han d'anar a
classe (no necessiten el tren). Mentrestant, reunions
d'alcaldes, l'efectivitat de les quals es desconeix més
enllà d'una nota de premsa amb finalitats
electoralistes, visites de ministres i fins i tot del
president M., que es converteixen en una broma
pesada (humor negre), amb trens que arriben tard a la

inauguració per a reivindicar l'alta velocitat. I tot junt un
espectacle polític lamentable que als usuaris dels
trens només els serveix per a passar l'estona mentre
esperen en l'andana de l'estació el pròxim tren que
tardarà, possiblement, dues hores més a passar. Molt
cha cha cha però poc chu chu chu. Què volen que  els
diguem...
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COL·LABORA: Conselleria d’Educació de la Generalitat Valenciana

La jornada es tancava
amb la victòria del primer
equip, davant el Tavernes
Blanques, en la fase
d'ascens a la Lliga
Espanyola de Bàsquet per
un ajustat 76-71. En els
altres partits va haver-hi
una mica de tot.

Sènior Preferent: DM Autos
Barrio del Cristo 65, C.B.
Benicarló B 56 

Partit molt igualat des de
principi a fi amb alternança en
el marcador. Malgrat les
baixes per lesió de diversos
jugadors, l'equip va saber
fefer-se de les adversitats i jugà un dels millors partit
contra un equip de la taula alta de la lliga. Destacar que
en el minut quatre de l'últim període s'estava guanyant
d'un punt, però 3 triples seguits de l'equip local en els
dos últims minuts va impedir no poder donar la
campanada.

Cadet 2ª zonal: C.B. Benicarló B 47, l'Alcora B.C. 7 
Partit sense tràmit... De seguida es va posar l'equip

amb un avantatge còmode que va permetre fer algunes
proves per a futurs partits. I donar minuts a tots els
jugadors. 

Aleví 1ª zonal: C.B. Benicarló B 65, C.B. Onda 25 
Bona victòria contra un dels equips que va

aconseguir guanyar en el partit d'anada. Primer quart
bastant igualat, amb alternances en el marcador (12-7).
El segon quart va ser, possiblement, el millor disputada
en el partit. Amb bones defenses, ràpids contraatacs i
molt encertats en el tir de 3, amb un parcial de 20-2 que
donava un gran avantatge en el marcador. El tercer
quart va servir per a aguantar l'avantatge, i anar al
descans amb 27 punts a dalt. El quart període va ser
amb intensitat i ràpides transicions, que va col·locar
avantatge de 40 en el marcador.

Aleví 1ª zonal: C.B. Benicarló B 51, Mar Blau Port de
Sagunt 63

Derrota davant el primer classificat de la lliga que, a
més, està invicte fins al moment. Es venia de jugar els
partits anteriors molt bé, i era un bon moment per a
ratificar el bon estat de forma. 

Eixida concentrada, amb un 7-2 de parcial. Després
d'un temps mort, els visitants van reaccionar i van
aconseguir reduir distàncies, aconseguint empatar el
partit al final del primer quart (11-11). Movent bé la pilota
i fent bones defenses, es va guanyar el segon quart. El

tercer va ser un intercanvi de cistelles que, aquesta
vegada, va afavorir al Port Sagunt. 

El quart període va ser una tònica de la primera part,
amb moltes alternances en el marcador (8-10 quart
període). El Port Sagunt defensava molt bé i amb un
parcial de 0-8, els locals es van enfonsar, van baixar els
braços i Port Sagunt va aprofitar per a augmentar el seu
avantatge en el marcador a 16 punts. Un últim esforç,
per a reduir una mica l'avantatge en el marcador, però
no va ser suficient.

Pròxima jornada últim partit de lliga contra el tercer
classificat, que, en cas de guanyar-ho, s'acabaria la lliga
segons.

Pre benjamins
El diumenge tenia lloc a Amposta l'última de les

"trobades", en les quals van participar els pre
benjamins. 

Els més xicotets han pogut gaudir, una vegada més,
de bon bàsquet, guanyant els dos partits que han jugat. 

LA JORNADA DELS EQUIPS DEL CLUB BÀSQUET BENICARLÓ

text i foto CB BENICARLÓ

Molt cha cha cha però poc chu
chu chu, que volen que els
diga...
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LLIBRES: ENTREVISTA A VICENT PALLARÈS

Les gimnastes del Club Mabel es
penjaren diverses medalles en la
fase autonòmica del Jocs
Esportius de la Comunitat
Valenciana. Noa Ros es va penjar
dos ors i dos plates, María Añó va
pujar al podi per replegar dos ors i
una plata,  i Alba Bautista ho va fer
en dos ocasions per replegar dos
bronzes. També es va estrenar en
aquesta competició, Lucia Daza
que s'està preparant per
aconseguir el seu bitllet per el
campionat d'Espanya en categoria
junior. 

Les tres pupil·les de Manola Belda
viatjaran aquest cap de setmana a
Guadalajara per a realitzar un control
de cara a la Gimnasiada Mundial, que
se celebrarà al Marroc en el mes de
maig, on acudeixen els millors
esportistes de cada país en edat
escolar. Al costat d'elles, també
viatjarà una gimnasta catalana que
entrena en el CAR de Sant Cugat.

A més. aquest cap de setmana,
Noa Ros participarà en la Copa d'Espanya representant
la Comunitat Valenciana al costat de la gimnasta
internacional Polina Berezina. 

Els desitgem a totes molta sort en les
seues pròximes competicions i confiem
que deixaran el pavelló molt alt.

EL CLUB MABEL S'EMPORTA MOLTES MEDALLES DELS JOCS ESPORTIUS

text i foto MANOLA BELDA


